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Drodzy Mieszkańcy!
Bardzo się cieszę, że mam możliwość przekazania Państwu kilku zdań oraz swoich przemyśleń. Choć okres jest 

ciężki i wielu z Państwa dotknęły ograniczenia, to mimo wszystko sięgniecie Państwo do lektury Naszych Wieści 
Gminnych.

Od kilku tygodni jestem już w pracy, jednak wiadomo, że w trakcie 6 miesięcy urlopu macierzyńskiego telefon 
nie gasł. Urlop skróciłam na tyle ile mogłam. Po raz trzeci w swoim życiu przeżyłam okres macierzyństwa i dziś z 
tej perspektywy wiem, że nie jest łatwo pracować intensywnie zawodowo i w tym samym czasie poświęcać się ro-
dzinie. Przyznam, że z perspektywy tego doświadczenia wiele bym w systemie zmieniła. Po prostu system pracy dla 
aktywnych mam trzeba bardzo uelastycznić. To z pewnością pozytywnie wpłynęłoby na podejmowanie decyzji o tak 
ważnym macierzyństwie w sytuacji dużej aktywności zawodowej. Tu pragnę podziękować wielu mieszkańcom za 
gratulacje i słowa otuchy!

W tym miejscu bardzo chcę podziękować również całej swojej załodze, która pracowała i pomimo często niesprzy-
jającemu otoczeniu - dała radę. Szczególnie chcę podziękować Panu wicewójtowi, który wykonywał swoje dotych-
czasowe obowiązki urzędnika i podjął się funkcji zastępcy. Pan Łukasz z dnia na dzień musiał wejść w nową rolę, 
bo przecież odbyło się to tak, że rano 11 września byłam jeszcze w pracy, a wieczorem kolejny już raz szczęśliwą 
mamą. Wicewójt okazał się człowiekiem od zadań specjalnych. Chcę również podziękować pani Skarbnik Justynie 
Anteckiej-Klimek i zdecydowanej większości radnych na czele z przewodniczącym rady, którzy wzięli na siebie od-
powiedzialność m.in.  za budżet 2021 r. Pragnę Państwa zapewnić, że jest to budżet wyjątkowy dla naszej gminy, jego 
wartość to ponad 52 mln zł!!! Jak objęłam funkcję wójta na koniec 2014 r., budżet wynosił około 20 mln, więc zmiana 
jest ogromna. 

W tegorocznym budżecie są ujęte duże inwestycje z największą w historii gminy inwestycją za 14 mln zł w Przy-
borowie, obejmującą sieć dróg w największej miejscowości naszej gminy. Mieszkańców Przyborowa pragnę z góry 
przeprosić za utrudnienia i niedogodności w trakcie realizacji tej inwestycji. Wiem, że kilku z Państwa zostały roze-
brane ogrodzenia, zmniejszone podwórka, jednakże  informuję, że za straty zostanie Państwu udzielone zadośćuczy-
nienie. Musieliśmy tak postąpić, ponieważ odpowiednia szerokość drogi jest wymogiem ustawowym i tak musi być. 
Niektórzy z Państwa mają obawy, że woda nie będzie miała gdzie spływać - również uspokajam, inwestycja posiada 
dobre odwodnienie i dodatkowo kanały technologiczne pod przyszłą infrastrukturę. To generuje większe koszty, ale 
budujemy ją wybiegając w przyszłość. Nie inwestujemy tylko w Przyborowie, w tym roku kończymy pierwszy etap 
Nowego  Żabna - tak, to te drogi tak bardzo krytykowane w przeszłości. Mam nadzieję, że gdy jednak inwestycja 
dobiegnie końca, to efekt finalny wszystkim się spodoba. Kończymy również naszą „Leśną Enklawę” w Ciepielowie, 
która będzie też pełnić rolę świetlicy wiejskiej. Rozpoczynamy budowę świetlicy we Wrociszowie, tam mamy nową 
radną – Panią Beatę Boś, która jest dobrze ocenianym sołtysem. Jako Gmina przejęliśmy trzy dworce kolejowe od 
PKP i robimy to z myślą o przyszłości, po prostu chcemy dać im nowe życie i uniknąć losu zrujnowanych budynków. 
Zakupiliśmy budynek Poczty Polskiej w Lubięcinie i tam już wykluwa się pomysł na zagospodarowanie. W budżecie 
mamy środki na dalszy etap remontu kościoła w Lubięcinie. Planujemy budowę sali gimnastycznej na nowo zaku-
pionej działce w Lubieszowie. W Lubieszowie trwa inwestycja Wód Polskich- rewitalizacja rzeki Czarna Struga. To 
tylko niektóre działania przewidziane w 2021 r. Szykujemy też dużo nowych rzeczy na przyszłość, sporo jest w trakcie 
rozstrzygania, tak jak np. przebudowa ulicy Zielonej w Kiełczu. Przy okazji Kiełcza pozdrawiam wyjątkową Panią 
Sołtys - Alfredę Strokę, tak wysoko ocenioną w plebiscycie „Mistrzowie Agro”! Momentami  zastanawiam się czy ta 
nasza tak nieliczna gminna drużyna to wytrzyma, ale cóż - skoro decyzje zapadły, trzeba walczyć.

Na koniec swojej refleksji pragnę zauważyć, że jedna rzecz się nie zmieniła, a mianowicie krytyka naszych działań 
w tygodniku Krąg. Tam nie piszą o nas wcale, a jak już piszą, to tylko źle. Myślę jednak, że 
również nasi mieszkańcy spostrzegli się już, że jest to zwykła nagonka, bo moja osoba nigdy 
nie znikała z łam krytyki. I jak to jest z wiarygodnością tego tabloidu, skoro przez 6 miesięcy 
nie podpisywałam żadnych decyzji czy pism, a akcja krytyki trwała mimo mojej nieobecno-
ści. Szkoda tylko, że te kilka osób z naszej gminy tak chętnie się do tej krytyki przyłącza i de 
facto podcina gałąź, na której siedzi cała nasza społeczność. Wciąż jest to dla mnie smutne i 
niezrozumiałe.

Kończąc kilka powyższych zdań życzę Państwu ciepła rodzinnego i zdrowia w tym trudnym 
czasie pandemii. Obecnym i przyszłym mamom życzę odwagi i siły do zakładania i powięk-
szania rodzin, a ojcom - żeby wspierali swoje żony.

Wójt Gminy Nowa Sól
/-/ Izabela Bojko

WÓJT GMINY NOWA SÓL WRACA PO PRZERWIE DO PRACY 
I KIERUJE KILKA SŁÓW DO SWOICH MIESZKAŃCÓW
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RUSZYŁA WIELOMILIONOWA INWESTYCJA W PRZYBOROWIE

Najpierw trwały przy-
gotowania i konsultacje 
z mieszkańcami

Wykonawcę wyłoniono 
w wyniku postępowania 
przetargowego już pod 
koniec 2019 r. – zosta-
ło nim Przedsiębiorstwo 
Budownictwa Drogowe-
go Sp. z o.o. z Głogowa, 
które zobowiązało się 
zapewnić dokumentację 
projektowo-kosztoryso-
wą wraz z uzyskaniem 
wszystkich niezbędnych 
zgód i pozwoleń. Tak 

ogromne przedsięwzięcie 
wymagało również sporej 
ilości czasu na dopięcie 
wszystkich formalności 
na ostatni guzik. W mię-
dzyczasie, tj. w lutym 
ubiegłego roku, Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabe-
la Bojko zorganizowała 
spotkanie z mieszkańca-
mi, Sołtysem, Radnym z 
Przyborowa, Przewodni-
czącym Rady Gminy oraz 
pracownikami urzędu i 
wykonawcą. Uczestnicy 
zebrania nie tylko mogli 

„Jako radny i miesz-
kaniec Przyborowa wraz 
z Panią Sołtys i Radną 
Małgorzatą Młynarek oraz 
Radnym Robertem Ma-
jewskim rozmawialiśmy z 
mieszkańcami przy każdej 
możliwej okazji w spra-
wie inwestycji, dlatego 
bardzo dobrze znamy ich 
opinie. Mogę zapewnić, 
że zdecydowana więk-
szość  mieszkańców jest 

Rozbudowa dróg w ciągu ulic Szkolnej, Strażackiej, Leśnej, Długiej oraz Polnej wraz 
z budową odwodnienia i oświetlenia drogowego jest jedną z największych inwesty-
cji drogowych w historii wszystkich gmin powiatu nowosolskiego wykonywanych 
jako jedno zadanie! Całkowita wartość zadania to 14 mln zł! Pieniądze na tą inwesty-
cję pochodzą z budżetu gminy Nowa Sól i budżetu państwa polskiego - dzięki dobrze 
napisanemu i uzasadnionemu wnioskowi zostało gminie udzielone dofinansowa-
nie z budżetu państwa w ramach Funduszu Dróg Samorządowych.

zapoznać się z planami, 
ale przede wszystkim po-
dzielić się istotnymi od 
strony użytkownika dróg 
spostrzeżeniami oraz za-
wnioskować uwagi, które 
w tamtej fazie inwestycji 
miały jeszcze szansę na 
uwzględnienie w projek-
cie. Poza tym Gmina dała 
możliwość osobistego 
zajmowania stanowiska 
w sprawie przebudowy 
dróg jeszcze przez na-
stępne dwa miesiące. W 
grudniu 2020 r. starostwo 
powiatowe wydało decy-
zję zezwalającą na reali-
zację zadania, na mocy 
której gmina przejęła 
fragmenty działek przyle-
głych do rozbudowywa-
nych dróg. W ten sposób 
ruszyła machina, której 
pierwsze efekty są już wi-
doczne gołym okiem. 

Konieczna reorgani-
zacja znacznej części 
wioski

Mieszkańcy Przybo-
rowa są nie tylko świad-
kami największej inwe-
stycji w historii gminy, 
ale też zmieniającego się 
wokół nich najbliższego 
otoczenia. W zapomnie-
nie na zawsze odszedł 
przydrożny bar „Eldo-
rado” oraz sąsiadujący z 
nim sklep. Niszczejący 
budynek legł w gruzach 
właśnie na potrzeby bu-
dowy dróg. Według pro-
jektu przygotowanego 
przez firmę PBD, to nie 
jedyny element wymaga-
jący zmian. „Inwestycja 
ma za zadanie podnieść 
standard dróg gminnych i 
dostosować je do ogólnie 
obowiązujących standar-
dów drogowych. Ponadto 
Gmina zobligowana jest 

Bar „Eldorado” na zawsze odszedł w zapomnienie

Głos w sprawie zabrał Przewodniczący Rady 
Gminy Radosław Kołpaczek

z ustawą zostały im ode-
brane na poczet realizacji 
projektu, bądź mają  nie-
zgodnie z prawem bu-
dowlanym wybudowane 
zbiorniki na nieczystości, 
tzw. szamba. W tym miej-
scu jako przewodniczący 
rady uspokajam, że jeśli 
np. prawowity właściciel 
części wywłaszczonej nie-
ruchomości nie żyje, to 
odszkodowanie zostanie 
wypłacone spadkobiercom 
po uregulowaniu spraw 
własnościowych. 

Trudno nie skomento-
wać jak dziennikarze tygo-
dnika „Krąg”, domyślam 
się, że za zgodą magistra-
tu, potrafią za pomocą nik-
czemnej propagandy wcią-
gając w to mieszkańców, 
obrócić ogromny sukces w 
postaci pozyskania dużego 
dofinansowania na prze-
budowę dróg gminnych 

jakiego Przyborów, Gmina 
Nowa Sól a nawet Powiat 
nie widzieli w powojennej 
historii Polski, w wielką 
klapę. Za pomocą me-
dialnych chwytów wielki 
wysiłek gminy i sukces 
mieszkańców, pracownicy 
tygodnika „Krąg” właśnie 
próbują  przekłuć w wielką  
porażkę. Jakoś nie dostrze-
gam, żeby jakąkolwiek 
inwestycję w Nowej Soli 
pokazywano w negatywny 
sposób. Zresztą w tej ga-
zecie niczego dobrego od 
wielu lat na temat naszej 
gminy nie przeczytałem. 
Nie możemy się zgodzić 
na to, że opisane w „Krę-
gu” kilkanaście metrów 
rozebranych płotów i grun-
tów będą przyćmiewać 
taką inwestycje i prawo 
wszystkich mieszkańców 
Przyborowa do jeżdże-
nia po równych drogach, 

chodzenia po szerokich i 
oświetlonych chodnikach, 
parkowania samochodów 
koło szkoły i przedszkola 
na wyznaczonych miej-
scach parkingowych. Za 
wszystkie szkody lub ubyt-
ki w majątku będą zgodnie 
z prawem wypłacone od-
szkodowania. Realizacja 
projektu, który swój zaczą-
tek miał już w 2018 r. uda-
ła się tylko dzięki ogrom-
nej determinacji Pani Wójt 
Izabeli Bojko i wsparciu 
ze strony radnych gminy, 
oczywiście nie wszystkich. 
Dzień, w którym Pani Wójt 
zatelefonowała  do mnie z 
informacją o wygranej w 
konkursie i przyznaniu 
ogromnej wielomiliono-
wej  dotacji na budowę 
dróg gminnych, był moim 
najszczęśliwszym dniem 
w życiu samorządowca i 
tak pozostaje do dziś.”

zadowolonych z inwesty-
cji  i zdają sobie sprawę 
z przejściowych nieudo-
godnień. Razem z nami 
wyrażają zadowolenie z  
perspektywy  budowy no-
wych, wyasfaltowanych 
dróg wraz z chodnikami i 
oświetleniem. Ubolewam, 
że  kilku mieszkańców 
wyraża swoje niezado-
wolenie wobec tej inwe-
stycji jak i władz gminy. 
Trudno jest zrozumieć 
procedury i mechanizmy 
tego typu inwestycji. Tu 
uspokajam i zapewniam, 
że wszystkie wątpliwości 
zostaną wyjaśnione. Nale-
ży w tym miejscu jeszcze 
delikatnie dodać, że kilku 
mieszkańców ma  nieure-
gulowane prawa własności 
do działek, które zgodnie 

do podniesienia standar-
dów bezpieczeństwa na 
przedmiotowych drogach 
poprzez zastosowanie 
rozwiązań techniczno - 
budowlanych, tj. budowę 
progów zwalniających, 
chodników, systemu 
oświetlenia, czy też za-
stosowanie odpowied-
nich parametrów tech-
nicznych nawierzchni 
drogowej, pozwalających 
na bezpieczne prowadze-
nie ruchu drogowego. 
Rozbudowywane drogi 
obecnie nie spełniają ww. 
warunków, a do ich zre-
alizowania niezbędna jest 
dodatkowa przestrzeń.” – 
mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.

(ciąg dalszy na stronie 4.)
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(ciąg dalszy ze strony 3.)

W spotkaniu udział 
wzięli Zastępca Wójta 
Gminy Nowa Sól, inspek-
torzy nadzoru i kierowni-
cy robót poszczególnych 
branż, przedstawiciele 
głównego wykonawcy 
oraz kierownik budo-
wy. Celem konsultacji 

8 marca br. odbyła się 
Rada Budowy

było przede wszystkim 
doprecyzowanie wspól-
nej strategii polegającej 
na zniwelowaniu w jak 
największym stopniu 
wszelkich niedogodności 
wynikających z przepro-
wadzanych robót wraz z 
uwzględnieniem dotych-
czasowych uwag miesz-
kańców. Poruszone zosta-
ły między innymi takie 
tematy jak: uaktualnienie 

harmonogramu prac, któ-
ry będzie dostępny dla 
mieszkańców, przeka-
zanie wytycznych dot. 
rzetelnego informowania 
mieszkańców, organizacja 
ruchu drogowego, dostęp 
do nieruchomości, za-
awansowanie przebiegu 
prac oraz wiele innych.  
„Mam nadzieję, że długie 
rozmowy i ustalone zasa-
dy przyniosą wymierne 

korzyści dla inwestora, 
wykonawcy, a przede 
wszystkim mieszkańców, 
bo zależy nam głównie 
na tym, aby przebudowa 
dróg była dla nich jak naj-
mniej uciążliwa. Mimo 
tego, że dokładamy wszel-
kich starań, trzeba liczyć 
się również z tym, że każ-
dy remont wiąże się z po-
czątkowym bałaganem, a 
pozytywne wrażenie wy-

wołuje dopiero efekt koń-
cowy. Na to wszyscy cze-
kamy.” – mówi Zastępca 
Wójta Gminy Nowa Sól 
Łukasz Kopij. 

Jeszcze raz przypo-
minamy – w razie ja-
kichkolwiek pytań lub 
wątpliwości należy kon-
taktować się bezpośred-
nio z Gminą – telefonicz-
nie pod nr tel.: - 68 387 
20 16 lub 68 888 62 18.

CORAZ BLIŻEJ KOŃCA 
W NOWYM ŻABNIE

WITAMY NOWĄ RADNĄ

W poprzednim wyda-
niu „Naszych Wieści” in-
formowaliśmy Państwa o 
tym jak w listopadzie roz-
poczęła się budowa dróg 
gminnych w Nowym 
Żabnie. Inwestycja zosta-
ła podzielona na 3 etapy i 
oficjalnie miała potrwać 
rok, tj. do listopada 2021 

r. Mamy jednak dużo 
lepszą wiadomość, któ-
ra z pewnością ucieszy 
mieszkańców, zwłasz-
cza tych, bezpośrednio 
sąsiadujących z przebu-
dowywanymi ulicami. 
Wykonawca zapewnił, że 
prace zakończą się przed 
planowanym terminem, 

Wybory uzupełnia-
jące do Rady Gminy 
Nowa Sól  zarządzono 
w okręgu wyborczym nr 
7 obejmującym 1 man-
dat i były przeprowa-
dzone w dniu 31 stycz-
nia 2021 r. W związku 
z tym, że została zgło-
szona tylko jedna kan-
dydatura, mieszkańcy 
nie szli do urn - z mocy 
prawa automatycznie 
została wybrana Pani 
Beata Boś. Radna za-
jęła mandat po Panu 
Robercie Ficnerze, któ-
ry zrzekł się go w dniu 
17.12.2019 r.  Pani Be-

ata pełni jednocześnie 
funkcję Sołtysa wsi 
Wrociszów, w związku 
z czym wielokrotnie 
dała się poznać jako 
osoba godna zaufania, 
troszcząca się o spra-
wy mieszkańców i za-
angażowana w wiele 
inicjatyw podejmowa-
nych zarówno przez 
nią samą jak i społecz-
ność lokalną. Świeżo 
upieczona radna swoją 
wdzięczność wobec 
mieszkańców zdążyła 
już okazać w Dniu Ko-
biet – rozdając symbo-
liczne świecące serca. 

w związku z czym, drogi 
zostaną oddane do użyt-
ku dużo wcześniej. „Je-
stem dumna z tego, że z 
każdym rokiem wzrasta 
liczba dróg asfaltowych 
w naszej gminie. Ozna-
cza to, że się nie poddaje-
my i pomimo wielu kłód 
rzucanych nam pod nogi, 
wciąż idziemy naprzód. 
Całkiem niedawno za-
kończyliśmy inwestycje 
w Dąbrownie i w Lubie-
szowie, teraz kończy się 
w Nowym Żabnie, a za-
częła wielomilionowa w 
Przyborowie. Poza tym 
wciąż opracowywane są 
plany na kolejne drogi. 
Chcemy udowodnić, że 
współczesna wieś jest 
już inna od tej sprzed lat, 
nie ma w niej miejsca 
na piach, błoto i dziury. 
Polska wieś pięknieje i 

również może mieć bar-
dzo dobrze rozwiniętą 
infrastrukturę drogową, 
z chodnikami i oświetle-
niem. Zdaję sobie sprawę 
z tego, że biorąc pod uwa-
gę ile mamy dróg w całej 
gminie, mierzymy się z 

wielkim wyzwaniem, ale 
warto podjąć to wyzwa-
nie z myślą o mieszkań-
cach, by stale podnosić 
komfort życia w naszej 
gminie.”- mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko.

Nowa droga będzie prowadzić m.in. do parku Przed kościołem powstanie parking

26 lutego odbyła się XXIII Zwyczajna Sesja Rady 
Gminy Nowa Sól, podczas której miało miejsce za-
przysiężenie nowej Radnej Gminy Nowa Sól Pani Be-
aty Boś  reprezentującej KWW BEATY BOŚ.

Jak sama mówi - „Jest 
to niespodzianka przy-
gotowana przeze mnie 
w ramach podziękowań 
za serce, które okaza-
li mi wielokrotnie moi 
kochani mieszkańcy. 
Mam nadzieję, że każ-
dy kto zaświeci to serce 
u siebie w domu, bę-
dzie pamiętać o najcen-
niejszych wartościach 
dla naszej lokalnej spo-
łeczności – współpracy, 
zrozumieniu i zwykłej 
ludzkiej życzliwości.”.

Naszej nowej Rad-
nej życzymy samych 
sukcesów oraz tego, by 
Jej wysiłki były zawsze 
zauważane i doceniane. 
Dzięki Pani nieustają-
cej trosce o naszą Małą 
Ojczyznę będziemy 
mogli śmiało patrzeć w 
przyszłość!
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DZIĘKUJEMY W IMIENIU 
WSZYSTKICH MIESZKAŃCÓW

WÓJT GMINY NOWA SÓL PODZIĘKOWAŁA RADNEJ

POWIĘKSZONY SKŁAD PARTNERSTWA MIĘDZYGMINNEGO

CZEKAJĄ NAS 
KOLEJNE WYBORY

W imieniu Wójta 
Gminy Nowa Sól oraz 
wszystkich mieszkańców 
składamy serdeczne po-
dziękowania Radnemu 
Robertowi Majewskiemu 
za ufundowanie i montaż 
lamp halogenowych na 
budynku Klubu Senior + 
w Nowym Żabnie. Dzię-
kujemy za bezinteresowną 
pomoc, którą niesie Pan 

często nie tylko w Przy-
borowie, ale również w 
innych miejscowościach. 
Dzięki takim Radnym jak 
Pan, możliwa jest realiza-
cja celów i zamierzeń po-
prawiających jakość życia 
w naszej gminie. Prawdzi-
wego społecznika pozna-
jemy nie po słowach, lecz 
po czynach! To postawa 
godna uznania!

„Pragnę podzięko-
wać Pani za godne i 
wzorowe pełnienie 
funkcji Radnej Gminy 
Nowa Sól i tym sa-
mym wspieranie dzia-
łań na rzecz budowy 
społeczeństwa oby-
watelskiego i rozwoju 
„Naszej Małej Ojczy-
zny”. Czas, który spę-
dziliśmy wspólnie był 
niezwykle pracowity, a 
przez to owocny w wie-
le inwestycji, przedsię-
wzięć oraz budowanie 
pozytywnego wizerun-
ku Gminy Nowa Sól. 
Dzięki zgodnej współ-

pracy mogliśmy re-
alizować wiele od-
ważnych planów, 
wykorzystując istnieją-
ce realia i możliwości. 
Mam nadzieję, że ob-
serwując z boku nasze 
działania, wciąż będzie 
Pani kibicować obec-
nej Radzie i  wspierać 
ją dobrym słowem.” 
– Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko. Pani 
Barbara otrzymała pa-
miątkową statuetkę, 
pisemne podziękowa-
nie oraz bukiet wio-
sennych tulipanów. 
Nie ukrywała swojego 

13 stycznia 2021 r. w 
Urzędzie Miejskim w Sła-
wie został podpisany list 
intencyjny z włodarzami 
Wschowy, Szlichtyngowej, 
Kolska oraz pozostałych 
gmin partnerskich. Przy-
pomnijmy, wcześniej (11 
grudnia 2020 r.) taki list 
został już podpisany z wło-
darzami Kożuchowa, By-
tomia Odrzańskiego, No-
wego Miasteczka, Sławy, 
Siedliska oraz gminy wiej-
skiej Nowa Sól. Wszyscy 
członkowie wspomnianego 
partnerstwa zgodni są co do 
tego, że „w grupie siła”!

Wspomniany list inten-
cyjny jest dokumentem 
wyrażającym wolę i goto-
wość do wspólnego dzia-
łania w celu zwiększania 
szans rozwojowych gmin, 

w tym również pozyskiwa-
nia środków europejskich 
w przyszłej perspektywie 
unijnej 2021-2027. Na 
mocy podpisanego listu 
realizowane będą zadania 
w zakresie następujących 
obszarów:

- realizacja projektów 
inwestycyjnych, ze szcze-
gólnym uwzględnieniem 
cennych terenów przyrod-
niczych, zabytkowych, 
krajobrazowych i kulturo-
wych; 

- rozwijanie oferty z dzie-
dziny turystyki i rekreacji w 
oparciu o charakterystyczne 
dla poszczególnych gmin 
uwarunkowania naturalne 
i historyczne oraz rozwój 
istniejącej i budowa nowej 
infrastruktury sportowej;

- zwiększanie dostępno-

W styczniu Radna Bar-
bara Gawroniak zrezy-
gnowała z mandatu rad-
nego, w związku z czym 
11.04.2021 r. odbędą się 
wybory uzupełniające do 
Rady Gminy Nowa Sól. 
Tego dnia do urn pójdą 
mieszkańcy Dąbrow-
na, przysiółka Okopiec 
i Jeziorna oraz przysiół-
ka Józefów i Jodłów. W 

wyborach startuje dwóch 
kandydatów: 

Pani Angelika Gibaszak 
z Dąbrowna 
(Lista nr 1, okręg wybor-
czy nr 15, pozycja nr 1)

Pan Mirosław Wojtczak 
z Jodłowa 
(Lista nr 1, okręg wybor-
czy nr 15, pozycja nr 2). 

wzruszenia i również 
skierowała kilka cie-
płych słów do Wój-
ta Gminy Nowa Sól, 
Rady Gminy i wybor-
ców: „Jestem wdzięcz-
na mieszkańcom za to, 
że przed laty obdarzyli 
mnie ogromnym kredy-
tem zaufania. Mam na-
dzieję, że się na mnie 
nie zawiedli. Dziękuję, 
że dane było mi pełnić 
funkcję radnej i współ-
pracować ze wspania-
łymi ludźmi, którzy 
podejmują na co dzień 
wiele ważnych inicja-
tyw na rzecz lokalnej 

społeczności. Dziękuję 
Pani Wójt Izabeli Boj-
ko, Przewodniczącemu 
Rady Gminy Panu Ra-
dosławowi Kołpacz-

kowi oraz wszystkim 
Radnym. Każde spo-
tkanie z Wami było dla 
mnie ważnym i cennym 
doświadczeniem.”. 

Barbara Gawronika pełniła funkcję 
radnej w latach 2014-2021 

ści i jakości komunikacji 
drogowej i rozbudowa tras 
spójnych ścieżek rowero-
wych łączących miejsco-
wości obszaru partnerstwa; 

- realizacja projektów 
infrastrukturalnych wzmac-
niających potencjał tury-
styczny poszczególnych 
miejscowości, ze szcze-
gólnym uwzględnieniem 
turystyki rowerowej, zabyt-
kowej, wodnej z wykorzy-

staniem atutów środowiska 
przyrodniczego;

- realizacja inwestycji 
związanych z polepsze-
niem jakości środowiska 
naturalnego, w tym poprzez 
uporządkowanie gospo-
darki wodno - ściekowej 
w miejscowościach poło-
żonych na obszarze part-
nerstwa oraz inwestycji w 
odnawialne źródła energii i 
ochronę powietrza;

- realizacja inwestycji w 
zakresie ochrony, wsparcia 
i rozwoju kapitału przyrod-
niczego;

- realizacja działań 
wzmacniających rozwój 
społeczno-gospodarczy 
mieszkańców, szczególnie 
w zakresie zwiększenia 
możliwości zatrudnienia, 
wzrost jakości kształcenia 
oraz poprawy sytuacji osób 
szczególnie zagrożonych.

Wspólna fotografia uwieczniła historyczny moment przystąpienia 
do partnerstwa międzygminnego, wśród włodarzy wspierająca po-
rozumienie radna wojewódzka Pani Małgorzata Paluch-Słowińska 
*Fot. UM Kożuchów
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NARODOWY DZIEŃ 
PAMIĘCI ŻOŁNIERZY 
WYKLĘTYCH

UDAŁO SIĘ – GMINA OTRZYMAŁA PÓŁ MILIONA NA 
ŚWIETLICĘ WE WROCISZOWIE!

NARKOTESTY DLA POLICJI 
W NOWEJ SOLI

1 marca br. obchodzi-
liśmy Narodowy Dzień 
Pamięci „Żołnierzy Wy-
klętych” poświęcony 
upamiętnieniu żołnie-
rzy antykomunistycz-
nego i niepodległościo-
wego podziemia. Z tej 
okazji Zastępca Wójta 
Gminy Nowa Sól Łu-
kasz Kopij złożył w 

imieniu wszystkich 
mieszkańców gminy 
symboliczną wiązankę 
pod Pomnikiem Boha-
terów Walk o Polskę w 
Nowej Soli. To ważny 
i solidarnościowy gest 
wobec tych, którzy za-
płacili życiem za ma-
rzenia o wolnym kraju. 
Pamiętamy!

Wniosek Gminy Nowa 
Sól o przyznanie pomocy 
na operacje typu „Inwe-
stycje w obiekty pełniące 
funkcje kulturalne”, w 
ramach działania „Pod-
stawowe usługi i odnowa 
wsi na obszarach wiej-
skich” objętego Progra-
mem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-
2020, który został złożo-
ny w Urzędzie Marszał-
kowskim, tytuł operacji: 
Budowa świetlicy wiej-
skiej w miejscowości 
Wrociszów nie został 
pierwotnie uwzględnio-
ny. Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko nie od-
puszczała jednak tematu 
i nie wycofała się z pro-
jektu, to właśnie dzięki 
jej uporowi i determinacji 
w drugim podziale w tym 
samym działaniu, Gmina 
ostatecznie otrzymała 
dofinansowanie na budo-
wę świetlicy. 29 stycznia 
br. została zawarta umo-

wa o przyznaniu pomocy 
pomiędzy Samorządem 
Województwa Lubuskie-
go w Zielonej Górze, a 
Gminą Nowa Sól. Kwo-
ta dofinansowania, któ-
rą Gmina otrzymała na 
budowę świetlicy wiej-
skiej we Wrociszowie, 
to blisko pół miliona zło-
tych! Gmina musi jednak 
wnieść wkład własny i 
dlatego m.in. w tym celu 
odbyła się styczniowa 
XXII nadzwyczajna sesja 
Rady Gminy Nowa Sól, 
której jednym z punk-
tów obrad była zmiana 
uchwały budżetowej na 
rok 2021.

„Osiągnęliśmy kolejny 
sukces. Długo wyczeki-
wana przez mieszkań-
ców Wrociszowa inwe-
stycja w końcu zostanie 
zrealizowana. Duża w 
tym zasługa  zespołu 
pracowników Urzędu, 
ale i Sołtysa Wrociszo-
wa – Pani Beaty Boś, 

20 stycznia 2021 r. 
Zastępca Wójta Gmi-
ny Nowa Sól Łukasz 
Kopij oraz Przewodni-
cząca Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Pro-
blemów Alkoholowych 
Magdalena Wierzbińska 
przekazali na ręce Ko-
mendanta Powiatowego 
Policji w Nowej Soli  
insp. Grzegorza Karpiń-
skiego narkotesty. 

 „Zakup narkotestów 
dla nowosolskiej poli-
cji to inicjatywa, której 
pomysłodawczynią jest 
Pani Wójt. Można po-
wiedzieć, że to już taka 
nasza tradycja, bo akcja 
powtarzana jest co roku. 
Mamy nadzieję, że w ten 
sposób, przynajmniej w 
jakimś stopniu, ułatwi-
my funkcjonariuszom 

ich codzienną służbę 
i przyczynimy się do 
zwiększenia bezpieczeń-
stwa w ruchu drogo-
wym.” – mówi Zastępca 
Wójta Łukasz Kopij. 

Jak twierdzą policjan-
ci, na drodze zdarzają się 
różne przypadki. Narko-
testy są dla nich ważnym 

narzędziem pracy, gdyż 
podejrzane zachowanie 
zatrzymanego kierow-
cy nie zawsze jest wy-
wołane przez obecność 
alkoholu w organizmie. 
Niejednokrotnie przy-
czyną wielu nieszczęść 
jest zażywanie środków 
odurzających. 

Wartość prezentu z narkotestami firmy nal 
von minden GmbH wyniosła 1.000,00 zł

która nieustannie zwra-
cała uwagę na potrze-
bę budowy świetlicy w 
swojej wsi. Pani Sołtys 
bardzo aktywnie udziela 
się wśród lokalnej spo-
łeczności, stąd też mamy 
pewność, że świetlica 
będzie w stu procentach 
użytkowana w sposób 
właściwy i z pożytkiem 

dla mieszkańców.” – 
mówi Zastępca Wójta 
Gminy Nowa Sól Łukasz 
Kopij i dodaje „Szkoda 
tylko, że nie wszyscy są 
tak przychylni. Podczas 
sesji tylko Radna Moni-
ka Ostrowska nie głoso-
wała za zmianą uchwały 
budżetowej na zabezpie-
czenie środków na budo-
wę świetlicy.”.

Inwestycja ruszy po 
wyłonieniu wykonawcy 

w przetargu na budowę 
świetlicy wiejskiej w for-
mule „zaprojektuj-wybu-
duj”. Obiekt ma stanąć na 
działce nr 72/5, czyli tuż 
obok terenu rekreacyjne-
go, na którym znajdują 
się już: nowy plac zabaw, 
siłownia napowietrzna, 
boisko do siatkówki i 
koszykówki oraz stół do 
pingponga. Szacowany 
termin zakończenia bu-
dowy to luty 2022 r.

W podpisaniu umowy z ramienia Gminy Nowa Sól wzięli udział Skarbnik 
Gminy Justyna Antecka-Klimek oraz Zastępca Wójta Łukasz Kopij
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CZAS NA NOWE INWESTYCJE NOWE DRZWI DO SALI 
WIEJSKIEJ W KIEŁCZU

GMINA ZAJĘŁA SIĘ 
DWORCAMI 
W LIPINACH 
I CIEPIELOWIE

W tym roku Gmina za-
bezpieczyła środki własne 
m.in. na budowę terenu 
rekreacyjno-edukacyjnego, 
który będzie się znajdo-
wał tuż przy wjeździe do 
Starego Stawu. Ten nowy 
punkt na mapie naszej 
gminy z pewnością ucie-
szy wszystkich grzybiarzy 
-  motywem przewodnim 
tego miejsca będą grzyby! 
Inwestycja zostanie zre-
alizowana głównie dzięki 
dobrej współpracy Sołec-
twa z Gminą, które przy 
wspólnym porozumieniu 
razem sfinansują to za-
danie. Podobna sytuacja 
będzie miała miejsce w 
Okopcu – Gmina i Sołec-
two stworzą we wiosce te-
ren rekreacyjno-sportowy. 
W ostatnim czasie dużo 
zyskał teren przy plaży w 
Jeziornej. Po tym jak Gmi-
na zrealizowała tam wiele 
inwestycji, które zostały 
zwieńczone remontem po-
mostu łączącego dwa brze-
gi jeziora, nadszedł czas na 
odpowiednie zagospodaro-
wanie terenu rekreacyjnego 
przy świetlicy. Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko 
ma jednak w zanadrzu 
dużo poważniejsze plany 
i odwagę, by o nie zawal-
czyć. Mówi się, że apetyt 
rośnie w miarę jedzenia. 
Skoro więc na horyzon-
cie pojawia się możliwość 
połknięcia dużego kąska, 
to czemu nie ulec poku-

sie – zwłaszcza, że w grę 
wchodzą naprawdę duże 
pieniądze i zadowolenie 
mieszkańców. Gmina w 
tym roku złożyła rekordo-
wo dużą liczbę wniosków 
na realizację projektów, 
na które można otrzymać 
dofinansowanie. Na liście 
znalazły się m.in. wnio-
ski, które trafiły do Urzę-
du Marszałkowskiego, tj. 
wniosek na rozbudowę ist-
niejącego terenu rekreacyj-
nego w Chełmku o nowe 
atrakcje sportowe (program 
inwestycyjny pn. „Lubuska 
Baza Turystyczna”) oraz 
modernizacja istniejącego 
boiska do piłki nożnej w 
m. Kiełcz (program inwe-
stycyjny „Lubuska Baza 
Sportowa”). Gmina zło-
żyła również trzy wnioski 
na pozyskanie środków z 
funduszu przeciwdziałania 
covid-19 dla gmin z prze-
znaczeniem na inwestycje 
realizowane w miejsco-
wościach, w których funk-
cjonowały zlikwidowane 
Państwowe Przedsiębior-
stwa Gospodarki Rolnej: 
zagospodarowanie terenu 
przy plaży w Chełmku, 
budowa boiska wraz z 
zagospodarowaniem tere-
nu w m. Lubieszów oraz 
utworzenie i udostępnie-
nie terenu użyteczności 
publicznej – parku w Cie-
pielowie. Na operację typu 
„Budowa lub modernizacja 
dróg lokalnych” w ramach 

PROW 2014-2020 została 
zgłoszona przebudowa ul. 
Zielonej – drogi gminnej 
wewnętrznej w m. Kiełcz. 
W tym roku przyznawane 
będą także środki finan-
sowe przeciwdziałania 
covid-19 dla jednostek sa-
morządu  terytorialnego. 
W ramach tego programu 
Gmina złożyła wnioski 
o dofinansowanie budo-
wy przedszkola i klubiku 
dziecięcego w Lubięcinie, 
budowę sali gimnastycznej 
w Lubieszowie oraz budo-
wę kanalizacji sanitarnej w 
m. Lubięcin. W planach na 
ten rok ujęty został również 
długo wyczekiwany przez 
mieszkańców plac zabaw 
w Rudnie. „Jak sami Pań-
stwo wiedzą, nasza gmina 
ma wiele potrzeb. Każdego 
roku pojawiają się też nowe 
perspektywy, dzięki którym 
możemy te potrzeby zaspo-
kajać. Wraz z pracownika-
mi Urzędu dwoimy się i 
troimy, by szukać różnych 
sposobów i możliwości 
na pozyskiwanie środków 
zewnętrznych, bez których 
wiele inwestycji nie mia-
łoby szans na realizację. 
Mamy nadzieję, że uda 
nam się osiągnąć wszystkie 
wytyczone przez nas cele i 
wciąż będziemy aktywnie 
budować przyszłość naszej 
gminy!” – podsumowuje 
wizję przyszłych inwestycji 
Wójt Gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko.

Dzieje się tak m.in. w 
przypadku remontów, któ-
re miały miejsce w sali 
wiejskiej w Kiełczu. Do-
tychczasowe inwestycje 
w dużej mierze zostały 
przeprowadzone dzięki 
stałej współpracy Sołec-
twa z Gminą. W ubiegłym 
roku znaczną metamorfozę 

Ścieżka rowerowa wy-
budowana w ramach pro-
jektu „Kolej na rower” 
cieszy miłośników aktyw-
nego spędzania czasu wol-
nego oraz daje taką moż-
liwość przemieszczania 
się pomiędzy miejscowo-
ściami, o której wcześniej 
można było pomarzyć. 
Największymi jej atuta-
mi są przede wszystkim 
bezpieczeństwo, dogodne 
warunki do podziwiania 
okolicznych widoków 
oraz popularyzacja rowe-
rowego ruchu turystycz-
nego. Jednak nie wszyst-

Gmina Nowa Sól wciąż realizuje wiele inwestycji. Każda z nich ma jednak gdzieś 
swój początek i nim dojdzie do skutku, musi wpierw przejść długą drogę… Zadania 
realizowane ze środków własnych gminy mają nieco łatwiej, za to muszą dłużej 
stać w kolejce. Te, które wykonywane są z pomocą dofinansowania ze środków ze-
wnętrznych, poddawane są bardziej skomplikowanej procedurze, ale gdy na hory-
zoncie pojawia się kasa – robota aż pali się w rękach!  

Zgodnie z zapowiedzią Wójta Gminy Nowa Sól Izabeli 
Bojko, wszystkie zgłaszane potrzeby będą powoli i suk-
cesywnie realizowane. 

Po tym jak zlikwidowano linię kolejową nr 371, obiekt 
uległ licznym zniszczeniom i dewastacji. Miejsce, 
które niegdyś tętniło życiem, zostało pozostawione 
samo sobie.

Ze środków własnych Gminy został wyremontowany m.in. pomost 
w Jeziornej, który ostatecznie połączył dwa brzegi jeziora.

przeszło zaplecze kuchen-
ne, teraz nadszedł czas na 
wymianę stolarki drzwio-
wej. Demontażem starych 
drzwi zewnętrznych (2 
szt.), ich utylizacją i mon-
tażem nowych wraz z ob-
róbką zajęła się firma P.W. 
JDR – SYSTEM Robert 
Gela. Całkowity koszt ww. 
zadania wyniósł 16 tys. zł 
brutto, a środki finansowe 
przeznaczone na ten cel po-
chodziły z funduszu sołec-
kiego. Drzwi 2-skrzydłowe 
w kolorze „dąb bagienny” 
firmy WIKĘD nie tylko 
wpłyną na estetykę budyn-
ku, lecz przede wszystkim 
zapewnią mniejszy ubytek 
ciepła z sali. Według produ-
centa są trwałe, estetyczne i 
funkcjonalne, a co najważ-
niejsze – mają służyć przez 
długie lata.

ko wygląda tak pięknie. 
Na trasie da się zauważyć 
obrazki przenoszące nas 
w mniej entuzjastyczną 
część historii. Niszcze-
jące dworce są niestety 
nieodłącznym i stale po-
wtarzającym się elemen-
tem największej atrakcji 
turystycznej w powiecie. 
By mogło to ulec zmianie, 
należy podejmować kroki, 
które wymagają nie tylko 
czasu, ale i pieniędzy.  

Dzięki licznym stara-
niom Wójta Gminy Nowa 
Sól Izabeli Bojko, w ubie-

(ciąg dalszy na stronie 8.)

7

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



(ciąg dalszy ze strony 7.)

głym roku Gmina przejęła 
nieodpłatnie od Polskich 
Kolei Państwowych Spół-
ki Akcyjnej z siedzibą w 
Warszawie nieruchomość 
składającą się z działek 
906/4 oraz 906/5 zabudo-
waną budynkiem nieczyn-
nego dworca w Lipinach. 
Oznacza to, że dawny 
dworzec należy teraz do 
Gminy i dzięki temu ma 
szansę na początek nowe-
go życia. W ostatnim cza-
sie pracownicy Referatu 
Gospodarczego z siedzibą 
w Kiełczu przeprowadzili 
szereg działań mających 
na celu zabezpieczenie 
budynku – głównie wejść 
i okien. Uporządkowali 
także teren wokół dworca, 
wykonali pielęgnację oraz 
przycinkę zieleni wyso-
kiej i niskiej. Jak zapew-

nia Wójt Gminy Nowa 
Sól, to dopiero początek. 
Są już pierwsze pomysły 
na zagospodarowanie te-
renów oraz budynków, 
ale jest jeszcze zbyt wcze-
śnie, by o nich mówić na 
wyrost. Z pewnością, gdy 
pojawi się szansa na pozy-
skanie funduszy na rewi-
talizację dworców, pojawi 
się też konkretna koncep-
cja na przywrócenie ich 
do ponownego użytku. 
Wstępna koncepcja na 
dworzec w Lipinach jest 
w fazie opracowywania, 
natomiast temat dworca 
w Ciepielowie pozostaje 
wciąż otwarty. 

Budynki pełniły funk-
cję dworców kolejowych, 
w których znajdowały 
się: w części piwnicznej 
– pomieszczenia porząd-
kowe i gospodarcze, na 
parterze kasy biletowe, 

poczekalnie, wc, maga-
zyn, na I piętrze  – lokal 
mieszkalny, na II piętrze – 
pomieszczenia strychowe.

Poruszając ten temat 
warto nadmienić, iż w 
celu poprawy wizerunku 

trasy rowerowej przebie-
gającej przez teren gminy 
Nowa Sól, w ubiegłym 
roku odrestaurowany zo-
stał wiadukt kolejowy w 
Stanach. Gmina wybu-
dowała także dodatkowy 

MOR w Lubięcinie, a 
wszystkie MOR-y zostały 
wyposażone w stacje na-
prawy rowerów. Pojawiły 
się także oznakowania 
ułatwiające planowanie 
podróży.

Już widać pierwsze efekty tego, że dworzec w Lipinach ma nowego gospodarza

NOWE LAMPY WYRASTAJĄ JAK GRZYBY 
PO DESZCZU 

Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko na oświe-
tleniu nie oszczędza. Już 
w zeszłym roku (2020) 
zostało zamontowanych 
49 nowych lamp przy dro-
gach w Starym Stawie, 
Stanach oraz w Jodłowie. 
Co najważniejsze, Wójt 
nie poprzestaje na realiza-
cji planów poprawiających 
komfort życia mieszkań-
ców i bezpieczeństwo w 
ruchu drogowym. Każde-
go roku kolejne drogi zy-
skują oświetlenie – można 
by rzec, że nowe lampy w 
gminie wiejskiej wyrastają 
jak grzyby po deszczu! A 
mają gdzie rosnąć, bo sieć 
dróg gminnych jest bar-
dzo rozbudowana, o czym 
świadczy chociażby oka-
zała liczba 23 miejscowo-
ści. „Duża gmina ma dużo 
potrzeb, to naturalne…” – 
mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko i dodaje 
„oczywiście chcielibyśmy 
zadowolić od razu wszyst-
kich, ale tak się nie da. Na 
to potrzeba czasu. System 
oświetlenia dróg będzie się 
rozrastał w miarę kondy-
cji finansowej gminy. Pod 
uwagę brane są zawsze 

wszystkie miejscowości. 
Myślę, że mamy się czym 
poszczycić, bo w której są-
siedniej gminie inwestuje 
się aż tyle w oświetlenie? 
Najbardziej jednak cieszy 
fakt, że po obfitym roku 
2020 zapowiada się jeszcze 
lepszy 2021.”. Dlaczego 
ten rok ma być lepszy od 
poprzedniego?  „W wyni-
ku umów zawartych z wy-
konawcami, już do końca 
pierwszego kwartału gmi-
na wzbogaci się o dodatko-
we 39 lamp. Inwestycjami 
objęte są takie miejscowo-
ści jak Chełmek, Lipiny 
oraz Nowe Żabno. Łączny 
koszt doświetlenia 3 miej-
scowości wyniósł prawie 
170 tys. zł. Pierwsze lampy 
stanęły w Chełmku.”- wy-
licza Wójt. Rzeczywiście 
liczby robią wrażenie. 

Przetarg na wykonanie za-
dania w Nowym Żabnie 
i w Chełmku wygrała fir-
ma ITINET R. Wojniusz, 
R. Wojniusz S.C. Zielona 
Góra, natomiast montażem 
oświetlenia w Lipinach za-
jął się VOLTAŻ Sp. z o.o. 
z Leszna. W samym Cheł-
mku zamontowano  27 
lamp – będą one oświetlać 
odcinek drogi od terenu 
rekreacyjnego do wyjazdu 
na drogę wojewódzką nr 
315 oraz przyległą do niej 
drogę, która również speł-
nia funkcję wylotówki na 
główną trasę w miejsco-
wości. W Nowym Żabnie 
rozświetlony zostanie od-
cinek drogi znajdującej się 
nieopodal wielkiego jaja, 
zaś w Lipinach Gmina uzu-
pełniła najbardziej newral-
giczne miejsce. 

Dodatkowym atutem nowych lamp są nowoczesne 
i energooszczędne oprawy LED.

GMINA NOWA SÓL 
W ALBUMIE PROMUJĄCYM 
REGION

Gmina Nowa Sól 
wniosła swój wkład w 
publikację albumu pt. 
„LUBUSKIE. INTE-
LIGENTNY ROZWÓJ 
REGIONU. 30 LAT 
SAMORZĄDNOŚCI. 
20 LAT WOJEWÓDZ-
TWA”. Ogólnopolski 
zasięg kampanii daje 
ogromną szansę, by bar-
dziej przybliżyć miesz-
kańcom całego kraju 
działania samorządów. 

W albumie promującym 
fantastyczną, zieloną 
krainę (woj. lubuskie), 
którą warto poznać, znaj-
duje się również nasza 
Mała Ojczyzna – Gmina 
Nowa Sól. Album za-
wiera nie tylko zdjęcia, 
lecz przede wszystkim 
ciekawe opisy tłumaczo-
ne na język angielski. 
GMINA NOWA SÓL 
– TU SPEŁNIAJĄ SIĘ 
MARZENIA - YOUR 
DREAMS MAY COME 
TRUE HERE!

Multimedialną wersję publikacji można obejrzeć 
na stronie: lubuskie.polskamultimedialna.pl  
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GMINA PODDAŁA DEZYNFEKCJI URZĄD ORAZ PLACÓWKI EDUKACYJNE

URZĄD GMINY PRACUJE W TRYBIE 
WEWNĘTRZNYM

Budynek Urzędu 
Gminy Nowa Sól, Re-
ferat Gospodarczy z 
siedzibą w Kiełczu 
oraz gminne placów-
ki edukacyjne (Szkoła 
Podstawowa  w Lubie-
szowie i przedszkole,  
Zespół Edukacyjny 
w Przyborowie oraz 
przedszkole „Bajkowa 
Przystań”, Zamiejsco-
wy Oddział Przedszkol-
ny w Kiełczu, Zespół 
Szkół w Lubięcinie 
oraz przedszkole) prze-
szły pełną dezynfekcję. 
Pomysłodawcą akcji 

W przypadku koniecz-
ności osobistej wizyty 
w urzędzie, prosimy 
interesantów o wcze-
śniejsze, telefoniczne 
umawianie wizyt z pra-
cownikami. Korespon-
dencję można kierować 

REMONT BUDYNKU OŚRODKA POMOCY 
SPOŁECZNEJ

W zeszłym roku swój 
wygląd zmienił budy-
nek Urzędu Gminy, 
teraz nadszedł czas na 
zewnętrzny lifting znaj-
dującej się tuż obok 
siedziby OPS. Koszty 
zadania zostały podzie-
lone pomiędzy wszyst-
kich użytkowników lo-
kalu, tzn. finansowany 

była Gmina, a środki fi-
nansowe przeznaczone 
na ten cel pochodziły z 
budżetu gminy. Powyż-
sze działania miały na 
celu zachowanie wyso-
kich standardów bez-
pieczeństwa w związku 
z trudną sytuacją epide-
miologiczną na całym 
świecie. W urzędach 
przewija się mnóstwo 
ludzi z różnych środo-
wisk, są więc jednym 
z najbardziej zagrożo-
nych miejsc na rozprze-
strzenianie się choroby. 
Konieczna jest częsta i 

mailowo, drogą poczto-
wą lub też wrzucając do 
skrzynki znajdującej się 
przed wejściem do bu-
dynku. W sprawach na-
głych można korzystać 
z dzwonka znajdujące-
go się przy drzwiach.  

regularna dezynfekcja 
wszelkich obszarów, z 
którymi mają kontakt 
petenci i pracownicy. 
To samo dotyczy pla-
cówek edukacyjnych. 
Naturalną cechą dzieci 
jest duża ruchliwość, a 
dzięki dotykowi pozna-
ją otaczający je świat. 
Ważne jest zatem, aby 
dbać o sterylność po-
mieszczeń, w których 
się znajdują. Dezyn-
fekcji zostały poddane 
wszystkie pomieszcze-
nia oraz najbardziej na-
rażone obszary. 

Zastosowany preparat chroni nie tylko przed 
koronawirusem - eliminuje z otoczenia także 
grzyby, bakterie i drobnoustroje.

W Urzędzie obowiązu-
ją: nakaz zakrywania 
nosa i ust, dezynfekcja 
rąk, przestrzeganie za-
chowania bezpiecznej 
odległości pomiędzy pe-
tentem a pracownikiem, 
w biurze może przeby-
wać jednocześnie tylko 
1 interesant.

Wykaz numerów telefonów do pracowników 
Urzędu Gminy Nowa Sól:
68 387 20 16 – Sekretariat
68 388 72 10 – Referat Gospodarczy w Kiełczu 
(odczyty i rozliczenia wody, nr alarmowy w ra-
zie awarii wodociągu)
68 888 62 14 – Ewidencja ludności, zgłaszanie 
pobytu stałego, czasowego, dowody osobiste
68 888 62 22 – Podatki, wymiar podatkowy, 
deklaracje i informacje podatkowe, podatek ak-
cyzowy dla rolników, zmiana właściciela nieru-
chomości w podatku
68 888 62 24 – Podatek od środków transportu, 
windykacja, pochówek
68 888 62 21 – Księgowość
68 888 62 20 – Gospodarka Komunalna
68 888 62 13 – Planowanie i zagospodarowanie 
przestrzenne, warunki zabudowy, zaświadczenia 
do notariusza, wypisy z miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego, wstępne pro-
jekty podziału
68 888 62 18 – Gospodarka Nieruchomościami
68 888 62 11 – Oświata, Karta Dużej Rodziny
68 888 62 15 – Promocja 
68 888 62 12 – Ochrona Środowiska
68 888 62 30 – Drogownictwo, Oświetlenie 
Drogowe
68 888 62 29 – Inwestycje
68 888 62 28 – Zamówienia Publiczne

jest przy współudziale 
Gminy oraz mających 
swoją siedzibę w bu-
dynku Komornika i 
Rzeczoznawcy Mająt-
kowego. Łączna wartość 
inwestycji to blisko 150 
tys. zł.  W ramach prac 
zostaną wykonane na-
stępujące zadania: tyn-
kowanie, malowanie, 
wymiana stolarki okien-
nej i drzwiowej (ze-

wnętrznej), rynien i rur 
spustowych. W związku 
z zaleceniami Powia-
towego Konserwatora 
Zabytków, zabytkowe 
drzwi będą odrestauro-
wane, a okna na parterze 
wymienione na drewnia-
ne. Warto nadmienić, że 
pomieszczenia znajdują-
ce się wewnątrz ośrodka 
zostały wyremontowane 
już w ubiegłych latach.

Remont elewacji zakończy się pod koniec maja
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GMINA NOWA SÓL WSPIERA PRZEDSIĘBIORCÓW

GMINA CORAZ BLIŻEJ 
BŁĘKITNEGO PALIWA

26 lutego br. zosta-
ła podjęta uchwała nr 
XXIII/178/2021 Rady 
Gminy Nowa Sól  w spra-
wie zwolnienia z opłaty za 
korzystanie z zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoho-
lowych przeznaczonych do 
spożycia w miejscu sprze-
daży za rok 2021 przed-
siębiorców prowadzących 
punkty sprzedaży na terenie 
gminy Nowa Sól i zwrotu 
części tej opłaty w wysoko-
ści 99% opłaty rocznej tym 
przedsiębiorcom, którzy 
wnieśli jednorazowo opłatę 
za rok 2021 w terminie do 

dnia 31 stycznia 2021 r. 
Inicjatorem podjętej 

uchwały jest Przewodni-
czący Rady Gminy Nowa 
Sól Radosław Kołpaczek, 
który dzięki niej podaje 
pomocną dłoń branżom 
gastronomicznym, trwale 
dotkniętym skutkami epi-
demii wywołanej wirusem 
SARS-CoV-2. Ustawa o 
szczególnych rozwiąza-
niach dot.  zapobiegania, 
przeciwdziałania i zwal-
czania COVID-19 wpro-
wadza upoważnienie dla 
rady gminy do uchwalenia 
zwolnienia z takiej opłaty. 

Kompleksowa reali-
zacja sieci gazowej jest 
strategiczną inwestycją 
infrastrukturalną, co nie-
stety oznacza, że może 
trwać nawet latami. Gmi-
na Nowa Sól od dawna 
dokłada wszelkich starań, 
aby mieszkańcy mogli w 
końcu korzystać z gazu sie-
ciowego. W tym celu już 
w listopadzie 2017 r. został 
podpisany list intencyjny 
pomiędzy Gminą – repre-
zentowaną przez Wójta 
Panią Izabelę Bojko, a Pol-
ską Spółką Gazownictwa 
sp. z o. o. reprezentowaną 
przez Dyrektora Oddziału 
Zakładu Gazowniczego w 
Gorzowie Wlkp. Panem 
Mariuszem Korabiowskim 
oraz Zastępcę Dyrektora 
ds. Technicznych Oddziału 
Zakładu Gazowniczego w 
Gorzowie Wlkp. Panem 
Marianem Maguliszynem. 

 List ten określił zakresy 
działań, do których zobo-
wiązały się obie strony. 
Najważniejsze zadania, 
zwłaszcza te stojące po 
stronie Gminy, zostały już 
zrealizowane. Główną rolą 
Gminy jest przede wszyst-
kim wspieranie PSG przy 
realizacji projektu, w tym 
organizacja spotkań przed-
stawicieli PSG z władzami 
i mieszkańcami, przepro-
wadzenie wśród mieszkań-
ców ankiet zapotrzebowa-
nia na paliwo gazowe czy 
wyznaczenie z ramienia 
Gminy osoby koordynują-
cej współpracę pomiędzy 
Gminą, PSG a Klientami. 
Mamy już za sobą spotka-
nia i rozmowy z miesz-
kańcami, które odbyły się 
w Nowym Żabnie (dla 
mieszkańców N. Żabna, 
Ciepielowa, Wrociszowa) 
oraz w Kiełczu, na podsta-

Ustawodawca w tej kwestii 
dał jednak organom gmi-
ny wolną rękę. Czy dana 
gmina podejmie uchwałę, 
zależy głównie od sytuacji 
finansowej gminy,  kondy-
cji finansowej przedsiębior-
ców działających w branży 
restauracyjnej na terenie 
gminy oraz konieczności 
pozyskiwania przez gminę 
środków na finansowanie 
działań związanych z prze-
ciwdziałaniem alkoholi-
zmowi profilaktyką w tym 
zakresie. 

Propozycja Przewod-
niczącego Rady Gminy 

oraz wnikliwa analiza po-
wyższych aspektów dały 
zielone światło naszym 
przedsiębiorcom! „Skoro 
ustawodawca daje nam taką 
możliwość, a my spełniamy 
wszelkie przesłanki do tego, 
aby przenieść ją na grunt 
naszej gminy, to dlacze-
go mielibyśmy z tego nie 
skorzystać? To oczywiste, 
że musimy dbać o naszych 
mieszkańców, realizować 
wielkie inwestycje, ale też 
nie zapominać o lokal-
nych firmach. Zarządzanie 
gminą to również dbanie o 
naszą gospodarkę, dbanie 

o mniejszych i większych 
przedsiębiorców. Wszyscy 
rozumiemy, że czasy są 
ciężkie i chcemy pomóc na 
tyle, na ile jest to możliwe.” 
– mówi Przewodniczący 
Rady Gminy Nowa Sól Ra-
dosław Kołpaczek.

wie których oraz w opar-
ciu o uzyskane od Gminy 
dane, PSG przeprowadziło 
badania potencjału rynku i 
ankietyzację zainteresowa-
nych podmiotów. 

Temat jest w dalszym 
ciągu aktualny i stale mo-
nitorowany. Gazyfikację 
m. Nowe Żabno, gdzie 
powstała już stacja reduk-
cyjna, poddano analizie w 
narzędziu do szacowania 
ekonomicznej opłacalno-
ści inwestycji, a jej wynik 
okazał się pozytywny. W 
związku z powyższym, 
zadanie zostało wpisane 
do Planu Inwestycyjnego 
na lata 2021-2023 i aktual-
nie czeka na zatwierdzenie 
przez Zarząd Spółki. Dobra 
wiadomość dla mieszkań-
ców jest również taka, że 
Oddział Zakład Gazowni-
czy w Gorzowie Wielko-
polskim planuje jeszcze w 
tym roku ogłosić przetarg 
na wykonanie gazyfikacji 
zgodnie z przeprowadzo-
ną koncepcją. Prace będą 
mogły ruszyć po wykona-

niu projektu budowlanego 
i uzyskaniu pozwolenia na 
budowę, co szacuje się na 
2023 rok. Na zaproszenie 
Wójta Gminy Nowa Sól 
ma także odbyć się spo-
tkanie z przedstawicielami 
PSG, podczas którego zo-
staną omówione szczegóły 
dalszej współpracy w za-
kresie budowy sieci gazo-
wej na terenie gminy wiej-
skiej Nowa Sól. Spotkanie 
będzie również doskonałą 
okazją do podsumowania 
działań, do realizacji któ-
rych zainteresowane strony 
zobowiązały się w liście in-
tencyjnym podpisanym w 
listopadzie 2017 r.

Jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z planem, to inwe-
stycja może w końcu dojść 
do skutku. To, na czym 
nam najbardziej zależy, jest 
jednak w sugestii Polskiej 
Spółki Gazownictwa. Jeste-
śmy dobrej myśli i mamy 
nadzieję, że błękitne pali-
wo będzie dostarczane do 
gospodarstw domowych 
mieszkańców w przecią-
gu najbliższych trzech lat! 
Trzeba jednak pamiętać, 
że zgazyfikowanie wielu 
miejscowości jest procesem 
kosztownym i długotrwa-
łym. O przebiegu dalszych 
działań będziemy informo-
wać Państwa na bieżąco.

ZAPISALIŚMY SIĘ NA KARTACH DO GRY
W celu promocji pro-

jektu „Kolej na rower 
– Budowa ścieżek ro-
werowych w ramach 
rozwoju transportu eko-
logicznego na terenie 
powiatu nowosolskiego” 
powstała gra planszowa 
„KOLEJ NA ROWER 
– rowerem po dawnych 
torach”. Gra polega na 
przebyciu ścieżki rowe-

rowej biegnącej śladem 
nieczynnej linii kole-
jowej nr 371 Żagań-
-Wolsztyn. Przygoda po 
regionie zaczyna się w 
Stypułowie, a kończy w 
Sławocinie. Po drodze 
mija się Miejsca Obsługi 
Rowerzystów, m.in. te 
w Ciepielowie i w Sta-
nach, a także największą 
atrakcję ścieżki, tj. most 

na rzece Odrze. Gmina 
Nowa Sól zapisała się 
również na kartach loka-
cji – oprócz ww. zabyt-
kowego mostu, można 
poznać takie atrakcje 
jak „Zielony Amfiteatr 
w Lubięcinie” czy „Park 
Folwarczny w Lubieszo-
wie”. Co ciekawe, nasza 
gmina w grze pojawia 
się najczęściej. Par-

tia planszówek została 
przekazana wszystkim 
partnerskim gminom. 

Część gier trafi do na-
szych placówek eduka-
cyjnych oraz świetlic.
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O ZABEZPIECZENIU PRZECIWPOWODZIOWYM RZEKI ODRY, 
KTÓRE OBEJMUJE RÓWNIEŻ TEREN GMINY NOWA SÓL MÓWI 
PAN ROBERT PALUCH

Witam Pana. Ostatnio 
nie widać Pana w lokal-
nej powiatowej polityce, 
czyżby pożegnał się Pan z 
nią na dłużej?

- To prawda, od 2 lat 
pełnię funkcję Prezesa 
Związku samorządowego 
CZG12. To wielkie nowe 
doświadczenie, a branża 
zagospodarowywania od-
padów, którą się zajmuje 
związek ma wielki wpływ 
na nasze portfele. Więc 
dziś moja optyka skupia się 
na 15 gminach zachodniej 
części Lubuskiego.

Podwyżki za odpady w 
Pana gminach były? 

- Owszem, ale na szczę-
ście nie tak znaczące, jak w 
Związku Eko -Przyszłość.

Dziś jednak nie o tym 
chcemy rozmawiać. Do 
końca 2018 r. pełnił Pan 
funkcję Wicewojewo-
dy i równorzędnie był 
członkiem komitetu ste-
rującego do spraw zabez-
pieczenia przeciwpowo-
dziowego rzeki Odry. 

- Z perspektywy cza-
su mam odczucie, że to 
członkostwo w komitecie 
sterującym było najważ-
niejszym działaniem w 
dotychczasowym zaanga-
żowaniu w życie publiczne. 
Komitet sterujący to organ, 
który regularnie zbierał się 
w Warszawie i decydował 
o tym, co będzie się dzia-
ło w sprawie inwestycji 
przeciwpowodziowych. 
W spotkaniach regularnie 
uczestniczyli ministro-
wie kilku resortów, m.in.  
spraw Wewnętrznych i 
Administracji, Finansów, 
Gospodarki Morskiej i 
Żeglugi Śródlądowej czy 
Rozwoju Regionalnego, 
więc w tym zacnym gronie 
byłem jedynym przedsta-
wicielem z województwa 
lubuskiego. Te 3 lata, które 
tam spędziłem miały naj-
ważniejszy wpływ na to co 

dziś dzieje się na wałach 
w trzech miejscach woj. 
lubuskiego, w powiatach 
słubickim i krośnieńskim, 
ale przede wszystkim w 
powiecie nowosolskim, tj. 
w gminie Nowa Sól, Otyń 
i mieście Nowa Sól. W 
pracach  uczestniczyli rów-
nież przedstawiciele Banku 
Światowego, który finansu-
je ten projekt. Cała wartość 
zadania w trzech miejscach 
to prawie 500 milionów zł. 
Inwestycja w zabezpiecze-
nia przeciwpowodziowe 
jakiej lubuskie nie widziało 
chyba nigdy. 30%  kwoty 
przypadającej na nasz po-
wiat to około 140 mln zł.

Od 2018 r. minęło sporo 
czasu. Dlaczego dopiero 
teraz inwestycja nabrała 
rozmachu?

- Przez cały 2016 i 2017 
rok projekt był przygoto-
wywany instytucjonalnie. 
Należy pamiętać, że w 
trakcie tego czasu w Polsce 
zmieniła się koncepcja za-
rządzania zlewniami rzek. 
Nagle zostały zlikwido-
wane regionalne zarządy 
gospodarki wodnej podle-
głe marszałkom i powstały 
Wody Polskie podległe or-
ganom rządowym. To był 
przełom, który oczywiście 
mógł wpłynąć również na 
ten projekt. Co prawda, 
projekt banku światowego 
był realizowany jako osob-
na instytucja obok zarzą-
dów melioracji, ale jednak 
w jego strukturze organiza-
cyjnej. Pamiętam jak po tej 
zmianie odwiedziła mnie 
w Gorzowie cała delegacja 
włącznie z przedstawicie-
lami banku. Choć sprawa 
była bardzo poważna, bo 
chodziło o utrzymanie 
projektu, to cała delegacja 
była zróżnicowana, a na 
jej czele był wysoki urzęd-
nik Banku Światowego i 
jak pamiętam był on Taj-
landczykiem. Oczywiście 
wówczas potwierdziłem 

jako członek komitetu go-
towość do dalszej realizacji 
projektu, stabilizacji perso-
nalnej przy nim. Tutaj chcę 
podkreślić dobrą współpra-
cę z Andrzejem Ziarkiem,  
który pracował przy tym 
projekcie na poziomie wo-
jewództwa. On informował 
mnie o problemach poja-
wiających się na poziomie 
technicznym.

A takie występowały?
- Tak, były dwie newral-

giczne sytuacje. O pierw-
szym już wspomniałem, a 
drugi to taki, że po zmianie 
struktury organizacyjne, 
problematyka naszego od-
cinka Odry została przy-
pisana Wrocławiowi, a nie 
Zielonej Górze i wówczas 
przed samym ogłoszeniem 
przetargu nastąpiła próba 
zmiany projektu naszej 
inwestycji. Pojawił się 
zarzut, że ten projekt jest 
zbyt ambitny technicznie 
i można go „odchudzić”. 
Zarzut był taki: „macie 
Mercedesa a wystarczy 
wam Volkswagen”. Gdyby 
tak się stało, to nie wyklu-
czam, że budowa byłaby 
odłożona na bardzo daleką 
przyszłość. Proszę pamię-
tać, że potrzeby inwesty-
cyjne są wszędzie, więc 
należało nie tylko wciąż 
pracować nad projektem, 
ale również pilnować środ-
ków na jego wykonanie. 
To się udało, gdy w 2018 
r. doszło do przeprowadze-
nia przetargu i to był ten 
moment, w którym można 
było odetchnąć  z ulgą i 

powiedzieć MAMY TO!  
Z perspektywy czasu chcę 
również podkreślić dobrą 
współpracę z ówczesnym 
wiceministrem MSWiA Ja-
rosławem Zielińskim, jemu 
też bardzo zależało na sku-
tecznym zabezpieczeniu 
przeciwpowodziowym, a 
że znaliśmy się wcześniej, 
to było po prosu łatwiej. 
Drugą osobą w randze wi-
ceministra była pani Anna 
Moskwa z MGMiŻŚ. Dziś 
resort Gospodarki Morskiej 
już nie istnieje, ale wów-
czas ta współpraca była 
bardzo dobra. Pani mini-
ster również pomogła przy  
dokumentacji na budowę 
mostu na Odrze w Milsku 
i ta inwestycja też już jest 
realizowana.

Jako osobie zajmującej 
się tą problematyką prze-
ciwpowodziową znane są 
Panu nasze potrzeby. Czy 
możemy spać bezpiecz-
nie?

Z pewnością to, co dziś 
się dzieje na Czarnej Stru-
dze i Odrze, to milowy 
krok w celu poprawy bez-
pieczeństwa. W 2018 r. 
został ukończony odcinek 
przeciwpowodziowy w 
Kiełczu tzn., że po ukoń-
czeniu obecnej inwestycji 
będzie dużo lepiej. Pozo-
staje jeszcze odcinek od 
Czarnej Strugi w kierunku 
Bobrownik, ale to już za-
danie dla następców i jeśli 
takowi będą, to życzę im 
powodzenia. W tym miej-
scu warto wspomnieć o cie-
kawym projekcie regulacji 

rzeczki Kożusznej. Przy 
tym projekcie też pracowa-
łem na etapie dokumentacji 
i tu poza rewitalizacją tego 
cieku, fajnym zaplanowa-
nym elementem jest zbior-
nik w Sławocinie.

Obecnie w lokalnej 
prasie możemy dostrzec 
wiele osób opowiadają-
cych o budowie wałów, 
niektórzy nawet dogląda-
ją tej inwestycji tworząc 
tzw. wrażenie…

Zapewniam Pana, że ta 
inwestycja za140 mln zł 
jest inwestycją rządową 
finansowaną przy udziale 
pieniędzy z Banku Świa-
towego i druga w takiej 
skali szybko się nie powtó-
rzy. Zapewniam też, że ani 
włodarz miasta ani żaden 
radny czy radna oraz tak 
zwani społecznicy poka-
zujący palcami co trzeba 
jeszcze zrobić, nie mają z 
tym wielkim sukcesem nic 
wspólnego. Nikt z nich nie 
pracował nad tym projek-
tem ani nawet nie uczestni-
czył w żadnych decyzjach, 
przynajmniej ja tego nie 
widziałem. Widziałem na-
tomiast wiele dziwnych 
sytuacji. Widziałem jak 
władze miasta otwierają in-
westycje na terenie sąsied-
niej gminy. No cóż, kłania 
się stare przysłowie, które 
mówi, że sukces ma wielu 
ojców, a porażka jest oczy-
wiście sierotą - tak bym to 
ujął w tym przypadku.

Dziękuję za rozmowę.
Rozmawiał: R. Kobus

 Efekty przeprowadzanych prac widoczne są już na rzece Czarna Struga w m. Lubieszów
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PODNOSIMY CIŚNIENIE WODY

ZAKUP SZAFEK Z OBOPÓLNĄ KORZYŚCIĄ DLA SZKOŁY I PRZEDSZKOLA

Przepompownia w 
Lubieszowie powsta-
ła ok. 20 lat temu, ale 
praktycznie nigdy nie 
spełniała swej funk-
cji. Z niewiadomych 
przyczyn, znanych wy-
łącznie poprzednim 
władzom, obiekt został 
zamknięty. Nikt wcze-
śniej nie zajął się pro-
blemem, którego wyeli-
minowanie umożliwia 
wzrost ciśnienia wody 
dystrybuowanej do go-

Z inicjatywy Wójta 
Gminy Nowa Sól oraz 
przy współpracy dy-
rektorów szkół, przy 
jednym zakupie zyska-
ły dwie placówki. W 
związku z tym, że do 

Pracownicy Referatu Gospodarczego z siedzibą w Kiełczu uruchomili nieczynne do-
tąd przepompownie w Lubieszowie i Starej Wsi. Działanie ma na celu zwiększenie 
jakości dostarczania usług.

W szatni Zamiejscowego Oddziału Przedszkolnego w 
Kiełczu oraz Szkole Podstawowej w Lubieszowie poja-
wiły się nowe meble. 

spodarstw domowych. 
Dopiero Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko zabiegała o to, by ja-
kość dostarczania usług 
była na odpowiednim 
poziomie. Gmina doko-
nała serwisu, licznych 
przeglądów i wymia-
ny starych elementów, 
po czym uruchomiła 
cały system. W efekcie 
tych działań poziom ci-
śnienia wody w Lubie-
szowie, Wrociszowie, 
Lelechowie oraz Sta-

rym Stawie podniósł 
się znacząco w sto-
sunku do pierwotnego 
ciśnienia. Wcześniej, 
w odleglejszych miej-
scowościach, np. w 
Lelechowie ciśnienie 
wody było dramatycz-
nie niskie. Podobna sy-
tuacja miała miejsce w 
Starej Wsi. Przed laty 
tamtejsza przepom-
pownia uległa awarii i 
w takim stanie została 
pozostawiona do dnia 
dzisiejszego. W chwi-

li obecnej trwają pra-
ce serwisowe mające 
na celu modernizację 
pomp i wymianę po-
dzespołów sterujących. 
Po zakończeniu prac, 
wzrost ciśnienia wody 
odczują mieszkańcy 

Starej Wsi i Kiełcza. 
Należy pamiętać jed-
nak o tym, że w okre-
sie letnim, kiedy pobór 
wody jest największy, 
niezbędna będzie ko-
rekta ciśnienia wody na 
obu przepompowniach.  

Dzięki uruchomieniu nieczynnych dotąd prze-
pompowni, mieszkańcy znacząco odczują wzrost 
ciśnienia wody w swoich domach.

1. Tchoukball Lubuskie z Nowej Soli - Promocja tchoukball na 
terenie gminy Nowa SóL - 1 500,00 zł

2. Stowarzyszenie Damy Radę z Zielonej Góry - Edukacja 
emocjonalno – społeczna wraz z profilaktyką przemocy i 
zachowań agresywnych oraz konsultacjami rodzicielskimi -  
0 zł

3. UKS Akademia Piłkarska Falubaz - Treningi piłkarskie oraz 
udział w rozgrywkach wielkopolsko – lubuskich lig piłkar-
skich dla dzieci i młodzieży z gminy Nowa Sól – 0 zł

4. Polski Klub Lotów Dalekodystansowych Grand Distance 
Wrociszów - Tropem Wilczym, lot pamięci żołnierzy wyklę-
tych, 10.07.2021 Wilno - 4 500,00 zł

5. Parafia Rzymskokatolicka pw. Św. Rodziny w Lubieszowie 
- Półkolonie dla dzieci i młodzieży „Z ekologią za pan brat” 
- 5 000,00 zł

6. LZS Zorza Nowe Żabno - Wspieranie i upowszechnienie 
kultury fizycznej - 17 000,00 zł

7. Koło Gospodyń Wiejskich w Kiełczu „ Kiełczanie”  - Smaki 
naszego dzieciństwa - 1 000,00 zł

Informacja o przyznaniu dotacji w otwartym konkursie ofert 
(zarządzenie nr 0050.4.2021 Wójta z dnia 19 stycznia 2021 r.)

8. KS Pogoń Przyborów Upowszechnianie i rozwój kultury fizycz-
nej w grach zespołowych w tym piłki nożnej w miejscowości 
Przyborów - Organizacja cyklu turniejów dla dzieci i młodzie-
ży pod patronatem Wójta Gminy Nowa Sól. Administrowanie 
obiektami sportowymi - 27 000,00 zł

9. Polski Związek Hodowców Gołębi Pocztowych - 230 rocznica 
uchwalenia Konstytucji 3 maja (3 maja 1791) – nadzieja – zawo-
dy lotów gołębi pocztowych w setną rocznicę urodzin Papieża 
Polaka - 2 000,00 zł

10. Lubięcińskie Stowarzyszenie Lotnicze Ikarus - Warsztaty rekre-
acyjno – sportowe w miejscowości Dąbrowno - 6 000,00 zł

11. LUKS Czarni Rudno - Działanie w zakresie wspierania i upo-
wszechniania kultury fizycznej wśród dzieci i młodzieży do lat 
18 - 20 000,00 zł

12. Błękitni Lubięcin - Proces szkolenia i współzawodnictwa przy-
gotowaniem do udziału w zawodach sportowych i podniesieniem 
aktywności fizycznej dzieci, młodzieży i dorosłych - 26 000,00 zł

13. Lepszy Start - „Wakacje – eksperymentujmy dalej!” - 5 000,00 zł
14.  Lepszy Start - „Warsztaty rękodzielnicze dla dzieci” -  

7 500,00 zł
15.  Lepszy Start - „Klimatyczne Świnoujście” - śladami latarni mor-

skich polskiego wybrzeża - 5 000,00 zł
16. UKS Akademia Piłkarska Falubaz - „SportujMy.pl – obóz” dla 

zawodników Akademii Piłkarskiej Falubaz z gminy Nowa Sól 
- 3 500,00 zł

17. Lepszy Start - Klub szachowy oraz gier planszowych wraz z tur-
niejem szachowym - 4 500,00 zł

18. UKS Akademia Piłkarska Falubaz - Igrzyska Przedszkolaków – 
turniej dla najmłodszych - 2 000,00 zł

19. Parafia rzymskokatolicka pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa 
w Lubięcinie - Zespół Muzyczny instrumentalno – wokalny -  
10 000,00 zł

przedszkola w Kiełczu 
uczęszcza coraz wię-
cej maluchów, zaist-
niała natychmiastowa 
konieczność doinwe-
stowania w szatnię. 
Nowe szafki stanęły po 
obu stronach koryta-

rza, zagospodarowując 
tym samym całą wol-
ną przestrzeń. Zadanie 
wykonała firma P.W. 
Antares Witold Ziołek. 
Koszt ww. inwestycji 
wyniósł blisko 7,5 tys. 
zł brutto. Środki prze-
znaczone na ten cel 
pochodziły z budżetu 

gminy.
„Uczniowie z klas I 

i II będą mieli możli-
wość przebierania się w 
szatni, a nie jak do tej 
pory w klasie. Bardzo 
cieszymy się ze zgod-
nej współpracy między 
placówkami. Chcę wy-
razić również ogrom-

ne podziękowania w 
stronę Kierownika Re-
feratu Gospodarczego 
Gminy Nowa Sól Pana 
Przemysława Ficnera – 
za pomoc w transporcie 
i ustawienie szafek w 
naszej szatni.” – mówi 

(ciąg dalszy na stronie 13.)

12

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



Szkoła Podstawowa 
w Lubieszowie powsta-
ła w 1945 r. Organizacją 
edukacji w prywatnym 
budynku nr 61 zajął się 
nauczyciel-repatriant 
Włodzimierz Dmytruk. 
Naukę w niej pobierało 
wówczas 34 uczniów. 
Rok później szkoła zo-
stała otwarta we właści-
wym budynku (tzw. starej 
szkole). W roku szkolnym 
1946-1947 powstała szko-
ła zbiorcza, do której za-
częli uczęszczać ucznio-
wie z Opalenicy (obecnie 
Wrociszowa) i Starego 
Stawu, a w następnym z 
Ludwikowa (Lelechów), 
Zalesia (Słociny) i Stu-
dzieńca. W 1948 r. ofi-
cjalnym kierownikiem 
szkoły została Maria Dy-
mytruk. W latach 1949-
1950 zlikwidowano szko-
łę w Rudnie, a tamtejszych 
adeptów przeniesiono do 
Lubieszowa. Na początku 
lat 50-tych szkoła liczy-
ła już VII klas z łączną 
liczbą 143 uczniów. W 
1961 roku rozpoczęto bu-
dowę nowej szkoły w ra-
mach akcji „Tysiąc Szkół 
na Tysiąclecie Polski”. 
Przedsięwzięcie mogło 
być zrealizowane głównie 
przy ogromnej pomocy i 
zaangażowaniu rodziców 
oraz społeczności lokal-
nej. Po 2 latach intensyw-
nych prac oddano budy-
nek do użytku. W 1966 r. 
do szkół podstawowych 
wprowadzono klasy VIII. 

SZKOŁA W LUBIESZOWIE MA JUŻ 75 LAT
„Szkoła Podstawowa w Lubieszowie dumnie obchodzi 75-lecie swojego istnie-
nia. Jest to niebywałe wydarzenie dla naszej gminnej społeczności. To szczegól-
nie ważny moment dla wszystkich, którzy przez te lata przyczynili się do rozwoju 
tej placówki. Chcielibyśmy utrwalić pamięć o dyrektorach, nauczycielach, pra-
cownikach i uczniach naszej szkoły, dla których to miejsce na wiele lat złączyło 
się z biegiem życia. Niestety, aktualna sytuacja pandemiczna nie pozwala nam 
na rozmach uroczystości jaki planowaliśmy. Mimo tego zapraszamy do zapo-
znania się z historią naszej szkoły” – mówi dyrektor Pani Beata Artwińska.

„Orlik 2012”. Od 2018 
r. do dnia dzisiejszego 
pieczę nad placówką 
sprawuje dyrektor Beata 
Artwińska. W tym czasie 
budynek przeszedł rozbu-
dowę, powstało dodatko-
we skrzydło z trzema no-
wocześnie wyposażonymi 
klasami. Odbyły się liczne 
uroczystości związane z 
nadaniem szkole imienia 
Orła Białego. Szkolna de-
legacja oraz władze gminy 
odebrały flagę państwową 
z rąk prezydenta RP An-
drzeja Dudy. W roku jubi-
leuszowym, tj. 2020 Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko podjęła decyzję o 
budowie sali gimnastycz-
nej. Obecnie W szkole 
uczy się 114 uczniów z 
klas I-VIII oraz 40 przed-
szkolaków z dwóch Od-
działów Przedszkolnych. 
W skład kadry wchodzi 
19 nauczycieli i 6 pracow-
ników. Szkoła wciąż się 
rozwija i stoi otworem dla 
nowych pokoleń uczniów 
pragnących zdobywać 
wiedzę i przygotowywać 
się do dorosłego życia. „

W 1969 r. kierownictwo 
nad placówką edukacyj-
ną w Lubieszowie objęła 
mgr Maria Jadczak. Rok 
szkolny 1973-1974 był 
ważnym rokiem dla naj-
młodszych mieszkańców 
- w Lubieszowie utworzo-
no oddział przedszkolny. 
Ponadto powstały Zbior-
cze Szkoły Gminne i ob-
niżono stopień organiza-
cyjny szkół do klas I-IV. 
Niemalże 10 lat później 
(1982-1983) Punkt Filial-
ny Lubieszów został prze-
kształcony w samodzielną 
szkołę podstawową. W 
1990 r. do szkół powróciła 
religia. W 1992 r. dyrekto-
rem został mgr Jarosław 
Ceglarz. Wprowadzona w 
roku szkolnym 1999/2000 
Reforma Oświaty przy-
niosła wiele zmian – 
ośmioklasową szkołę 
przekształcono  w szkołę 
sześcioklasową, obejmu-
jącą nauczanie zintegro-
wane w klasach I-III. W 
2004 r. funkcję dyrektora 
objęła Beata Burdajewicz. 
W 2011 r. otwarto przy 
szkole boisko sportowe 

Pani Beata Artwińska, 
dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Lubieszo-
wie.  

Warto przy okazji 
wspomnieć, że parter 
przedszkola w Kiełczu 
przeszedł w ubiegłym 
roku generalny re-

(ciąg dalszy ze strony 12.) mont. Systematycznie 
przeprowadzane mo-
dernizacje i remonty 
gminnych placówek 
pozwalają zapewnić 
dzieciom jak najlepsze 
warunki do edukacji, 
likwidując tym samym 
bariery mogące stać na 
drodze dostępu do ich 
rozwoju.

Nowe szafki w „Wesołym Zakątku”
Szafki w SP 
w Lubieszowie

Uczniowie przed budynkiem „starej 
szkoły” w roku szkolnym 1954-1955

Kadra wraz z uczniami kl. VIII w roku szkolnym 1992-1993

Uroczystość nadania szkole imienia Orła Białego (2018)

Otwarcie nowej części budynku (2018)

Wizyta u Prezydenta RP Andrzeja Dudy (16.04.2018)
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To międzynarodowe 
święto z ponad 30-letnią 
tradycją wywodzi się z 
Włoch i ma na celu uwraż-
liwienie społeczeństwa na 
kocie sprawy, w tym rów-
nież na potrzebę pomagania 
bezdomnym zwierzętom. 

Na ten dzień czekali wszy-
scy miłośnicy miauczących 
czworonogów oraz dzieci 
uczęszczające do Zespołu 
Edukacyjnego w Przyboro-
wie - to właśnie tam 17 lu-
tego zbiegły się wszystkie 
koty z okolicy. 

21 marca obchodzili-
śmy Dzień Lasu - z tej 
okazji dzieci uczęszcza-
jące do Zamiejscowego 
Oddziału Przedszkolne-
go „Wesoły Zakątek” w 
Kiełczu tworzyły własny 
las w słoiku! Co prawda, 

spacer po takim lesie jest 
niemożliwy, ale za to w 
każdej chwili jest na „wy-
ciągnięcie ręki”, można 
bacznie obserwować jak 
się rozrasta i przy okazji 
od podstaw zdobywać 
wiedzę na jego temat.

Czy wiesz, że możesz 
skorzystać z bezpłatnego 
rocznego dostępu do in-
ternetu? Minister Rodziny 
i Polityki Społecznej objął 
patronatem honorowym 
projekt pod nazwą „In-
ternet Równych Szans”, 
organizowany przez Fun-
dację Polskiego Funduszu 
Rozwoju oraz operatora 
usług cyfrowych UPC. 
Głównym celem przed-
sięwzięcia jest wsparcie 

przede wszystkim rodzin 
wielodzietnych w dostę-
pie do edukacji poprzez 
bezpłatne roczne udostęp-
nienie internetu. Dzięki 
realizacji projektu, dzieci 
z rodzin wielodzietnych, 
w tym również rodzin 
zastępczych, będą miały 
możliwość nauki zdal-
nej bez ograniczeń, co 
jest szczególnie istotne 
w czasie obecnej epide-
mii COVID-19. Więcej 

 Michał Bednarski, 
uczeń Szkoły Podsta-
wowej im. Orła Białe-
go w Lubieszowie zajął 
4 miejsce w Lubuskim 
Konkursie Recytator-
skim PRO ARTE 2021 
na szczeblu powiatowym. 
W nagrodę otrzymał dy-
plom wyróżnienia oraz 

bilet do etapu wojewódz-
kiego! Michał podszedł 
do konkursu z dystansem 
i zaprezentował wiersz 
Jana Brzechwy, którego 
tytuł brzmi nie inaczej jak 
„Michałek”. Cała gmina 
gratuluje, trzyma kciuki i 
życzy powodzenia w ko-
lejnym etapie!

W oddziale Tereno-
wym Krajowego Ośrod-
ka Wsparcia Rolnictwa 
w Gorzowie Wlkp. od-
było się rozstrzygnię-
cie konkursu „Zdrowe, 
smaczne, kolorowe – 
kupuję produkty krajo-
we”. Celem konkursu 
było zwrócenie uwagi 
dzieci oraz młodzieży 
na artykuły rolno-spo-
żywcze wytworzone w 
Polsce z użyciem pol-
skich surowców, a po-
nadto pielęgnowanie 
nawyku czytania ety-
kiet, zwracania uwagi 
na informacje na opa-
kowaniach produktów 
oraz promocja oznacze-
nia PRODUKT POL-
SKI.

W konkursie wzięli 
udział również ucznio-
wie Szkoły Podstawo-
wej  w Lubieszowie. 

DZIEŃ KOTA 
W PRZYBOROWIE

DZIEŃ LASU W KIEŁCZU

SKORZYSTAJ 
Z NAUKI ZDALNEJ 
BEZ OGRANICZEŃ

MICHAŁ BEDNARSKI WYRÓŻNIONY 
W PRO ARTE

GRATULACJE DLA HANI
Mamy zaszczyt poin-
formować, że dla jed-
nej z uczennic, konkurs 

szczegółów znajdą Pań-
stwo na stronie fundacja.
pfr.pl  Można też bez-
pośrednio skontaktować 
się z fundacją pod wska-
zanym adresem e-mail:  
fundacja@pfr.pl

zakończył się dużym 
sukcesem - Hania Lu-
dwiniak z VI klasy zdo-
była pierwsze miejsce w 
kategorii dla klas IV-VI. 
Jesteśmy dumni, brawo!
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Rejestracja możli-
wa jest pod numerem 
infolinii 989, za po-
średnictwem portalu 
pacjent.gov.pl lub w 
wybranym punkcie 
szczepień. Podczas re-
jestracji wybiera się 
dokładny termin oraz 
miejsce szczepienia. 
Na podany numer te-
lefonu otrzymują Pań-
stwo SMS z potwier-
dzeniem umówienia 
wizyty na szczepienie. 
Do rejestracji nie po-
trzeba żadnych dodat-
kowych dokumentów 
– wystarczy nr PESEL. 
Wykaz placówek zlo-
kalizowanych na tere-
nie województwa lu-
buskiego dostępny jest 
na stronie www.gov.
pl/web/szczepimysie/

lubuskie
Gmina Nowa Sól 

zapewnia nieodpłatny 
transport dla senio-
rów, którzy mają kło-
pot w samodzielnym 
dotarciu do punktu 
szczepień przeciw-
ko wirusowi SARS-
-CoV-2.

Osobą odpowiedzial-
ną za realizację pro-
gramu szczepień na te-
renie gminy wiejskiej 
Nowa Sól jest koordy-
nator z Ośrodka Pomo-
cy Społecznej Gmina 
Nowa Sól, dostępny 
pod nr tel. gminnej in-
folinii: 517-633-319 w 
godz. 7.00-15.00. W 
celu zorganizowania 
dowozu należy dzwo-
nić 3 dni przed plano-
waną wizytą.

W ostatnim czasie 
oszuści dzwonią do 
osób starszych podając 
się za policjanta lub 
wnuczkę/wnuczka i 
proszą o pożyczkę albo 
przekazanie pieniędzy, 
które zostaną zabez-
pieczone przed do-
mniemaną kradzieżą. 
Jeśli ktoś telefonicznie 
prosi Cię o wypłacenie 
pieniędzy czy wzięcie 
kredytu – to może być 

KONTAKT DO DZIELNICOWYCH 
1. Miejscowości: Ciepielów, Kiełcz, Lelechów, Lubieszów, Nowe Żabno, Rud-

no, Stara wieś, Stary Staw, Wrociszów -  mł. asp. Mariusz Milewski (do-
stępny w czasie służby)- nr służbowego telefonu komórkowego - 519 534 
481, nr służbowego telefonu stacjonarnego - 47 7933228, e-mail: dzielnico-
wy.nowasol.gmina1@go.policja.gov.pl, dostępny w Komendzie Powiatowej 
Policji w Nowej Soli, ul. Północna 2.

2. Miejscowości: Buczków, Chełmek, Dąbrowno, Drogoniów, Jeziorna, 
Jodłów, Józefów, Lipiny, Lubięcin, Odra, Okopiec, Porębów, Przyborów, 
Radosławice, Stany, Stawy - mł. asp. Adam Wachowski (dostępny w czasie 
służby), nr służbowego telefonu komórkowego 519 534 497,  nr służbowego 
telefonu stacjonarnego - 47 7933268, e-mail: dzielnicowy.nowasol.gmina2@
go.policja.gov.pl,  dostępny w Komendzie Powiatowej Policji w Nowej Soli, 
ul. Północna 2.

Każdy rolnik, który 
chce odzyskać część 
pieniędzy wydanych na 
olej napędowy używa-
ny do produkcji rolnej 
powinien zbierać fak-
tury VAT! W terminie 
od 2 sierpnia 2021 r. do 
31 sierpnia 2021 r. na-
leży złożyć odpowied-
ni wniosek do Wójta, 
w zależności od miej-
sca położenia gruntów 
rolnych wraz z faktu-

rami VAT lub ich ko-
piami potwierdzonymi  
przez upoważnionego 
przez Wójta pracow-
nika Urzędu Gminy 
stanowiącymi dowód 
zakupu oleju napędo-
wego w okresie od 1 
lutego 2021 r. do 31 
lipca 2021 r. w ramach 
limitu zwrotu podatku 
określonego na 2021 r. 
Hodowcy bydła powin-
ni dodatkowo załączyć 

zaświadczenie z Agen-
cji Restrukturyzacji i 
Modernizacji rolnic-
twa potwierdzającego 
średnią roczną  liczbę 
bydła. Pieniądze wy-
płacane będą w termi-
nie: 1 - 29 październi-
ka 2021 r. w przypadku 
złożenia wniosku w 
drugim terminie prze-
lewem na rachunek 
bankowy podany we 
wniosku.

SZCZEPIENIA PRZECIW 
COVID-19 DLA SENIORÓW

POLICJA OSTRZEGA – UWAGA NA OSZUSTÓW!

oszust, natychmiast za-
dzwoń na policję pod 

nr 112 lub do osoby 
najbliższej! 
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- Wszelkie przypad-
ki pojawienia się wil-
ków i innych dużych 
zwierząt chronionych 
na terenach zabudo-
wanych, które mogą 
stanowić niebezpie-
czeństwo, powinny być 
niezwłocznie zgłaszane 
bezpośrednio do wójta/
burmistrza/prezydenta 
miasta lub do najbliż-
szego komisariatu po-
licji;

- wilk jest gatunkiem 

Na obszarze zapo-
wietrzonym obowiązują 
następujące zakazy:

1. Przemieszczania do i 
z gospodarstwa drobiu lub 
innych ptaków oraz ssa-
ków utrzymywanych w 
gospodarstwach bez zgody 
właściwego miejscowego 
powiatowego lekarza wete-
rynarii;

2. Wywożenia i rozrzu-
cania ściółki, pomiotu lub 
obornika lub nawozów na-
turalnych;

3. Organizowania po-
lowań i odłowów ptactwa 
dzikiego;

4. Przemieszczania i 
transportu drobiu lub in-
nych ptaków, w tym piskląt 
jednodniowych, drobiu od-
chowanego do rozpoczęcia 
nieśności, a także ich zwłok 
i jaj z gospodarstw znajdu-
jących się na obszarze za-
powietrzonym bez zgody 
właściwego miejscowego 
powiatowego lekarza wete-
rynarii; 

5. Transportu mięsa dro-
bionego z rzeźni, zakładów 
rozbioru lub chłodni bez 
zgody właściwego miejsco-
wego powiatowego lekarza 
weterynarii;

6. Wysyłania i wywoże-
nia, wynoszenia świeżego 
mięsa mielonego, przetwo-
rów mięsnych i produktów 
mięsnych z drobiu, innych 
ptaków żyjących w niewoli 
i dzikich ptaków łownych 
bez zgody właściwego po-
wiatowego lekarza wetery-
narii;

7. Targowiskowej sprze-
daży mięsa drobiowego, 
mięsa ptaków łownych oraz 
jaj konsumpcyjnych i wylę-
gowych;

8. Wypuszczania drobiu 
lub innych ptaków w celu 
odtworzenia zasobów ptac-
twa łownego bez zgody 
właściwego powiatowego 
lekarza weterynarii.

Za obszar zagrożony 
wystąpieniem wysoce 
zjadliwej grypy ptaków 
(HPAI) uznaje się w w 
gminie Nowa Sól m. Sta-
ny, Przyborów, Kiełcz, 
Wrociszów,  Lubieszów,  
Stary  Staw, Lelechów. 

Na obszarze zagrożo-
nym obowiązują następu-
jące zakazy:

1. Przemieszczania dro-
biu, w tym drobiu odcho-

wanego do rozpoczęcia 
nieśności i piskląt jedno-
dniowych oraz jaj na obsza-
rze zagrożonym bez zgody 
właściwego miejscowego 
powiatowego lekarza wete-
rynarii:

2. Przemieszczania dro-
biu, w tym drobiu odcho-
wanego do rozpoczęcia 
nieśności i piskląt jedno-
dniowych oraz jaj do go-
spodarstw, rzeźni, zakładów 
pakowania jaj, zakładów 
wytwarzających lub prze-
twarzających produkty 
jajeczne znajdujących się 
poza obszarem zagrożo-
nym bez zgody właściwego 
miejscowo powiatowego 
lekarza weterynarii;

3. Wyprowadzania 
z gospodarstwa, gdzie 
utrzymywany jest drób i 
wprowadzania do tego go-
spodarstwa drobiu lub in-
nych ptaków oraz ssaków 
utrzymywanych w gospo-
darstwie bez zgody właści-
wego miejscowo powiato-
wego lekarza weterynarii 

4. Wywożenia i rozrzu-
cania ściółki, pomiotu lub 
obornika lub nawozów na-
turalnych

5. Organizowania lotów 

PTASIA GRYPA ATAKUJE!

NA TERENACH WSI I MIAST CORAZ CZĘŚCIEJ 
POJAWIAJĄ SIĘ WILKI

W Nowej Soli stwierdzono ognisko ptasiej grypy, w związku z czym wyznaczony zo-
stał obszar zapowietrzony wystąpieniem wysoce zjadliwej grypy ptaków w gminie 
Nowa Sól w miejscowościach Ciepielów, Nowe Żabno, Stara Wieś, Rudno.

W związku z licznymi informacjami z terenu woj. lubuskiego dot. pojawiania się 
osobników wilka na terenach zamieszkałych, Regionalna Dyrekcja Ochrony Środo-
wiska w Gorzowie Wielkopolskim oraz Gmina Nowa Sól informują:

treningowych i lotów kon-
kursowych gołębi

6. Organizowania po-
lowań i odłowów ptactwa 
dzikiego

7. Transportu mięsa dro-
biowego z rzeźni, zakładów 
rozbioru oraz chłodni bez 
zgody właściwego miejsco-
wo powiatowego lekarza 
weterynarii 

8. Wysyłania i wywoże-
nia, wynoszenia świeżego 
mięsa mielonego, przetwo-
rów mięsnych i produktów 
mięsnych z drobiu, innych 

ptaków żyjących w niewoli 
i dzikich ptaków łownych 
bez zgody właściwego po-
wiatowego lekarza wetery-
narii

9. Targowiskowej sprze-
daży mięsa drobiowego, 
mięsa ptaków łownych oraz 
jaj konsumpcyjnych i wylę-
gowych

10. Wypuszczania dro-
biu lub innych ptaków w 
celu odtworzenia zasobów 
ptactwa łownego bez zgody 
właściwego powiatowego 
lekarza weterynarii.

KOMUNIKAT
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Nowej Soli 
wzywa posiadaczy drobiu, którzy dotychczas 
nie dokonali zgłoszenia miejsc utrzymywania 

drobiu do natychmiastowego dokonania takiego 
zgłoszenia.

Telefonicznie: 68 458 38 58 w godz. 8.00-15.00
e-mailowo: nowasol.piw@wet.zgora.pl

osobiście: ul Kossaka 24, 67-100 Nowa Sól

objętym ochroną ścisłą 
– obowiązują w stosun-
ku do przedmiotowego 
zwierzęcia określone 
zakazy, w tym w szcze-
gólności zabraniające 
umyślnego zabijania, 
okaleczania lub chwy-
tania osobników, a 
także umyślnego ich 
płoszenia lub niepoko-
jenia. W uzasadnionym 
przypadku pośredniego 
zagrożenia ze strony 
wilka względem czło-

wieka, istnieje moż-
liwość uzyskania ze-
zwolenia na umyślne 
płoszenie i niepokoje-
nie przedmiotowego 
gatunku wydawanego 
przez Regionalnego 
Dyrektora Ochrony 
Środowiska (RDOŚ) 
lub w przypadku real-
nego zagrożenia, ze-
zwolenia Generalnego 
Dyrektora Ochrony 
Środowiska (GDOŚ) 
na umyślne zabijanie 

zwierzęcia. 
- za szkody wyrzą-

dzone przez wilki w 
pogłowiu zwierząt go-
spodarskich, a także 
dokonywanie oględzin 
i szacowanie szkód, w 
tym ustalanie wysoko-
ści odszkodowania i 
jego wypłaty, odpowia-
da RDOŚ, a na obsza-
rze parku narodowego 
dyrektor tego parku. 

- rozwijająca się 
obecnie populacja 
wilków oraz powięk-
szający zasięg ich wy-
stępowania powoduje 
również konieczność 
zapewnienia właściwej 
opieki nie tylko wzglę-

dem zwierząt gospo-
darskich, ale również 
wobec psów domo-
wych. Obowiązuje za-
tem zakaz puszczania 
psów bez możliwości 
ich kontroli, a także 
zakaz puszczania psów 
luzem na terenach le-
śnych. 

- należy zabezpieczać 
pojemniki na odpa-
dy przed dostępem do 
nich dzikich zwierząt, 
tak aby niepotrzebnie 
prowokować je do pod-
chodzenia do miejsc 
zamieszkiwanych przez 
ludzi.

(ciąg dalszy na stronie 17.)
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(ciąg dalszy ze strony 16.)

Spotkania z wilkami są 
niezwykle rzadkie, ponie-
waż wilki odczuwają przed 
ludźmi naturalny strach. Są 
to inteligentne i ciekawe 
zwierzęta, zdarza się, że 
wilki mogą przyglądać się 
ciągnikom rolniczym czy 
samochodom. Mogą też 
podczas bezpośredniego 
spotkania przyglądać się 

Jak zachować się w 
sytuacji bezpośredniego 
spotkania z wilkiem?

nam dłuższą chwilę i nie 
uciekać od razu, robią tak 
wszystkie dzikie zwierzę-
ta.

Jeśli jednak spotkasz w 
lesie wilka, który podcho-
dzi zbyt blisko (na odle-
głość poniżej 30-50 m) lub 
przygląda się zbyt długo i 
czujesz niepokój w tej sy-
tuacji, albo też drapieżnik 
poszczekuje lub warczy na 
ciebie, podejmij następują-
ce działania:

- unieś ręce i machaj 
nimi w powietrzu. To roz-

przestrzeni twój zapach, 
sprawi, że twoja sylwetka 
będzie lepiej widoczna i 
staniesz się większy (groź-
niejszy) w oczach obser-
wującego cię zwierzęcia;

- pokrzykuj głośno 
ostrym tonem (lub zagwiż-
dż) w stronę wilka. To po-
zwoli mu zorientować się, 
że ma do czynienia z czło-
wiekiem i że nie jest mile 
widziany.

- jeśli zwierzę nie reagu-
je i zamiast oddalić się, 
podchodzi bliżej, rzucaj w 

niego będącymi w zasięgu 
ręki przedmiotami, najle-
piej kijem lub kamieniem.

- wycofaj się spokojnie,  
możesz przyspieszyć, do-
piero gdy masz pewność, 
że zwierzę jest daleko i nie 

interesuje się już tobą.
- jeśli masz taką moż-

liwość, zrób zwierzęciu 
zdjęcie i zawiadom o zda-
rzeniu Regionalną Dyrek-
cję Ochrony Środowiska 
oraz urząd gminy.

DOSTOSOWUJEMY SIĘ DO OSÓB ZE SZCZEGÓLNYMI POTRZEBAMI
20 września 2020 r. 

weszła w życie ustawa o 
zapewnianiu dostępności 
osobom ze szczególnymi 
potrzebami, której celem 
jest poprawa warunków 
życia i funkcjonowania 
obywateli ze szczególnymi 
potrzebami - osób nara-
żonych na marginalizację 
czy dyskryminację m.in. ze 
względu na niepełnospraw-
ność lub obniżony poziom 
sprawności z powodu wie-
ku czy choroby. Ustawa 
zobowiązuje przede wszyst-

kim sektor publiczny do za-
gwarantowania co najmniej 
minimalnej dostępności. 
W tym celu należy przede 
wszystkim zlikwidować 
bariery architektoniczne i 
na ile jest to możliwe, za-
pewnić dostęp alternatyw-
ny oraz wprowadzić taką 
organizację urzędu, która 
umożliwi realizację potrzeb 
osób ze szczególnymi po-
trzebami w niezbędnym 
zakresie dla tych osób. Już 
w zeszłym roku Gmina za-
pewniła wsparcie w osobie 

koordynatora ds. dostęp-
ności. W celu dostępności 
informacyjno-komunika-
cyjnej przed wejściem do 
Urzędu Gminy Nowa Sól 
oraz Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej został zamontowany 
wideofon służący do komu-
nikowania się bezpośrednio 
z sekretariatem z poziomu 
chodnika. Gmina złożyła 
także deklarację udziału w 
projekcie pn. „Dostępny 
samorząd lokalny w woj. 
dolnośląskim i lubuskim”. 
W ramach projektu zapla-

Dzięki wideofonowi petenci mogą załatwić sprawę 
w Urzędzie nie wchodząc do budynku. Urządzenie 
przydaje się zwłaszcza w czasie pandemii, zastępując 
także dzwonek przy drzwiach. 

nowane zostały szkolenia 
dla pracowników oraz grant 
w wysokości 12 tys. zł na 
dokonanie usprawnień w 
dostępności urzędu dla pe-

tentów. Trwają również pra-
ce nad nową stroną interne-
tową gminy, która również 
będzie spełniała warunki 
ujęte w ustawie.

OTWIERAMY GABINET 
STOMATOLOGICZNY 
W CHEŁMKU

Jest Pani stomatolo-
giem. Czy oznacza to, że 
może Pani zaoferować 
swoim pacjentom większy 
zakres usług niż dentysta? 
Czy może Pani wyja-
śnić naszym czytelnikom 
czym różni się dentysta 
od stomatologa? 

- Dentysta jest specjalistą 
zajmującym się wyłącznie 
zębami, natomiast stoma-
tolog leczy nie tylko zęby, 
ale również choroby przy-
zębia, błony śluzowe oraz 
tkanki jamy ustnej. Wraz z 
przystąpieniem Polski do 
UE nastąpiło ujednolicenie 
nazewnictwa. Obecnie po 
zakończeniu studiów sto-
matologicznych i zdaniu 
państwowego egzaminu, 

Na temat poszerzenia usług świadczonych w przychod-
ni mówi stomatolog – Pani Dominika Stachura.

nadany zostaje tytuł lekarza 
dentysty.

Od kiedy w przychodni 
w Chełmku ruszy gabinet 
stomatologiczny? 

- Planowane jest otwarcie 
gabinetu w maju.

W jakich dniach i go-
dzinach będzie czynny 
gabinet?

- Gabinet będzie czyn-
ny na początku dwa razy 
w tygodniu. Godziny będą 
ustalane indywidualnie, a 
rejestracja będzie odbywała 
się telefonicznie.

Mieszkańcy będą mogli 
korzystać z usług stoma-
tologicznych na NFZ czy 
tylko prywatnie?

- Wizyty będą się odby-
wać wyłącznie prywatnie.

Proszę wyjaśnić kiedy 
i dlaczego warto wybrać 
się do stomatologa?

- Przy nawet bardzo do-
kładnej higienie może dojść 
do rozwoju chorób, stąd 
też tak istotne są przeglądy 
profilaktyczne, które po-
zwalają wykryć ewentualne 
problemy już we wcze-
snym stadium ich rozwoju. 
Częstotliwość wizyt usta-
lana jest indywidualnie dla 
każdego pacjenta. Zakłada 
się jednak kontrolne wizyty 
co pół roku. W przypadku 
dzieci wizyta może się od-
być już z rocznym dziec-
kiem, ze wskazaniem nie 
później niż do 18 miesiąca 
życia. Wizyty u dzieci, ze 
względu na inną budowę, 
powinny odbywać się czę-
ściej, czyli co 3-4 miesiące. 
Zęby mleczne są słabiej 
zmineralizowane, w związ-
ku z czym, szybciej rozwija 
się w nich próchnica.

Z jakimi problemami 
najczęściej pacjenci przy-
chodzą do stomatologa?

- Najczęściej pojawiają-

cy się pacjenci to osoby do 
leczenia zachowawczego. 
Coraz częściej pojawiają 
się także pacjenci periodon-
tologiczni.

Może Pani zdradzić 
naszym czytelnikom czy 
istnieje sposób, by zacho-
wać zdrowe i mocne zęby 
na dłużej?

- Właściwa higiena 
to podstawa. Zęby nale-
ży szczotkować 3-4 razy 
dziennie przez minimum 
3 minuty, stosując przy 
tym odpowiednią techni-
kę. Wskazane jest również 
stosowanie nici dentystycz-
nych, płukanek oraz czysz-
czenie języka.

Czy to prawda, że zdro-
wie naszych zębów zależy 

głównie od nas samych, a 
zaledwie w kilku procen-
tach od lekarza? 

- Odpowiednia dieta tj. 
unikanie produktów wyso-
ko przetworzonych. Bardzo 
istotne dla naszego uzębie-
nia jest dieta bogata w wapń 
i dodatkowa suplementacja 
witaminą D3. Witamina D3 
powinna być przyjmowana 
w towarzystwie witaminy 
K2, najczęściej stosuje się 
jej postać mk7. Do tego na-
leży dołączyć witaminy A 
oraz E. Przede wszystkim 
jednak należy kontrolować 
zęby w gabinecie, do któ-
rego serdecznie zapraszam.

 
Dziękuję za rozmowę.
Rozmawiał: R. Kobus
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Pan Mirosław Kaspro-
wicz jest nie tylko miesz-
kańcem gminy wiejskiej, 
ale również nauczycielem 
wychowania fizycznego 
w Szkole Podstawowej w 
Lubieszowie. Poza pracą w 
naszej placówce, zajmuje 
się trenowaniem kadetek 
nowosolskiego Aresa. To 
właśnie dzięki jego do-
świadczeniu, ambicjom 
i determinacji, drużyna 
zajęła drugie miejsce w 
turnieju finałowym, otrzy-
mując tym samym srebrny 
medal i tytuł wicemistrzyń 
Lubuskiego!  Teraz zawod-
niczki pod czujnym okiem 
Pana Mirosława zagrają w 
ćwierćfinałach mistrzostw 

Polski. Gratulujemy nie tyl-
ko trenerowi, ale również 
całej drużynie i trzymamy 
kciuki za dalsze sukcesy!

Gmina Nowa Sól ma 
ogromne szczęście, że 
wśród mieszkańców i pe-
dagogów szkolnych znaj-
duje się człowiek sukcesu. 
Nasze dzieci mają szansę 
uczyć się na co dzień od 
najlepszego. Aż strach po-
myśleć ilu mistrzów spor-
towych ukończy szkołę 
w Lubieszowie, gdy ta w 
przyszłości stworzy im do-
godne warunki do trenowa-
nia – budowa sali gimna-
stycznej przedstawia się w 
coraz bardziej optymistycz-
nej perspektywie.

Ogólnopolski serwis 
i magazyn dla rolników 
„Strefa Agro” oraz Ga-
zeta Lubuska każdego 
roku współorganizu-
ją największy w kraju 
plebiscyt „Mistrzowie 
Agro”. Plebiscyt pole-
ga na wyłonieniu lau-
reatów w drodze gło-
sowania czytelników w 
3 kategoriach, w tym w 
kategorii Sołtys Roku. 
Konkurs przebiega w 
dwóch etapach -  naj-
pierw na szczeblu po-
wiatowym, a następnie 
reprezentanci, którzy 
otrzymali najwyższą 
liczbę głosów, awansu-
ją do finału wojewódz-
kiego. 

W pierwszym eta-
pie konkursu wzięło 
udział wielu sołtysów 
z naszej gminy. Na do-
brych pozycjach upla-
sowali się: 3 miejsce 
– Sołtys Wrociszowa 
Pani Beata Boś oraz 7 
miejsce – Sołtys Dą-
browna Pani Natalia 
Majewska. Najwyżej 
zaszła jednak Pani Al-
freda Stroka - Sołtys 
Kiełcza, która prze-
ścigając wszystkich w 
rankingu ostatecznie 

uzyskała liczbę gło-
sów zapewniającą jej 
bezkonkurencyjną po-
zycję na podium, czyli 
1 miejsce w powiecie 
nowosolskim. Wiel-
ki sukces w regionie 
przełożył się na wyni-
ki w etapie wojewódz-
kim. Co prawda, tu 
rywalizacja była już o 
wiele trudniejsza, ale 
zajęcie 8 miejsca w 
województwie również 
jest wielkim wyróżnie-
niem. Poza awansem 
do wojewódzkiego eta-
pu plebiscytu, Pani Al-
freda zdobyła dyplom i 
medal. 

Zastępca Wójta Gmi-
ny Nowa Sól Pan Łu-
kasz Kopij postano-
wił osobiście uścisnąć 
dłoń naszej zwycięż-
czyni. W imieniu Wój-
ta Pani Izabeli Bojko 
przekazał specjalnie 
przygotowany na tę 
okoliczność list gra-
tulacyjny oraz bukiet 
kwiatów. 

Pani Alfredo! Gło-
sując za przyznaniem 
zaszczytnego tytu-
łu „Sołtysa Roku” w 
największym w kraju 
plebiscycie „Mistrzo-

MIESZKANIEC LUBIESZOWA CZŁOWIEKIEM SUKCESU

PANI ALFREDA STROKA SOŁTYSEM ROKU 2020 W POWIECIE 
NOWOSOLSKIM 

Mirosław Kasprowicz ze swoją drużyną podczas meczu 
(Foto: Mariusz Oparski Fotografia, źródło: UKS Ares)

wie Agro” mieszkań-
cy dali wyraz uznania 
dla Pani zaangażowa-
nia na rzecz rozwoju 
i aktywizacji miejsco-
wości Kiełcz.  Sołtys 
to nie tylko urząd o 
wieloletniej tradycji, 
ale przede wszyst-
kim funkcja związana 

z ogromną odpowie-
dzialnością za lokal-
ną społeczność. Tym 
bardziej pragniemy 
pogratulować wyso-
kiej oceny Pani pracy 
na rzecz naszej „Ma-
łej Ojczyzny”. Mamy 
nadzieję, że to wyróż-
nienie będzie moto-

rem napędzającym do 
dalszej dobrej współ-
pracy z mieszkańcami 
oraz Gminą Nowa Sól. 
Sukces Sołtysa jest 
sukcesem całej naszej 
społeczności. Wielkie 
brawa dla wszystkich 
uczestników plebiscy-
tu „Mistrzowie Agro”!

Odwiedziny u Pani Alfredy do końca były owiane tajemnicą, 
w związku z czym Sołtysowa miała sporą niespodziankę!
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Gmina Nowa Sól każ-
dego roku świętuje Jubi-
leusze 50-lecia pożycia 
małżeńskiego swoich 
mieszkańców. Przeżycie 
razem pół wieku, to nie 
lada wyzwanie. To histo-
ryczny moment każdej 
rodziny, podsumowanie 
ogromu czasu wspólnych 
wzlotów i upadków, smut-
ków i radości. By pod-
kreślić wyjątkowość tych 
chwil, wszyscy Jubilaci z 
poprzedniego roku oraz ich 
bliskie rodziny, tradycyjnie 
zapraszani są przez Gminę 
na uroczystość, która od-
bywa się w sali wiejskiej 
w Rudnie. W zeszłym roku 
wspólne świętowanie zo-
stało odwołane ze względu 
na sytuację epidemiolo-
giczną. Mieliśmy nadzieję, 
że pandemia szybko minie 
i znów będziemy mogli 

PONAD PÓŁ WIEKU RAZEM 
PRZEZ ŻYCIE

Niestety, nie wszyst-
kie pary mogliśmy od-
wiedzić osobiście. Stan 
zdrowia, bądź inne po-
wody nie pozwoliły na 
wizytę Zastępcy Wój-
ta Gminy Nowa Sól. 
Mimo to, wszystkim 
parom składamy naj-
szczersze gratulacje! 

W czasach różnych, 
zarówno tych łatwych 
jak i trudnych, poko-
naliście razem wspól-
ną drogę, nie zawsze 
usłaną różami. Dajecie 
wielką nadzieję i wiarę 
w to, że istnieją warto-
ści stałe i niezmienne. 
Życzymy Wam dłu-

gich lat życia, abyście 
doczekali w dostatku 
i zdrowiu wielu ko-
lejnych wspólnych 
rocznic oraz dalej szli 
przez życie trzymając 
się mocno za ręce – 
zawsze uśmiechnięci, 
zawsze razem, zawsze 
pewni swoich uczuć!

kontynuować naszą tra-
dycję. Niestety, pandemia 
wciąż trwa. By jednak w 
sposób szczególny uhono-
rować Naszych Jubilatów, 
postanowiliśmy przybyć z 
wizytą do Ich domów. 

W dniach 14 i 15 stycz-
nia br. Zastępca Wójta 
Gminy Nowa Sól Łukasz 
Kopij osobiście odwie-
dził małżeństwa, które w 
2019 r. obchodziły „Złote 
Gody”. Wizyty te nie były 
tylko okazjami do złożenia 
życzeń, ale przede wszyst-
kim doniosłymi chwilami 
dokonania aktu dekoracji 
Medalami za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie na-
danymi przez Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej 
Andrzeja Dudę. Pary mał-
żeńskie otrzymały rów-
nież symboliczne bukiety 
kwiatów oraz pamiątkowe 
listy gratulacyjne od Wójta 
Gminy Nowa Sól. 

Teresa i Tadeusz Zarek z Dąbrowna

Stanisława i Rajmund Adam z Chełmka Helena i Jan Huptas z Lubięcina

Anna i Michał Kozak ze Starego Stawu
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